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Ако третият мандат дойде 
при БсП, първо ще поканя на 
среща лидерите на партиите 
в нс, заяви председателят на 
БсП корнелия нинова. “Да 
говорим имаме ли желание 
да правим правителство или 
имитация да не се понесе от-
говорност за предстоящите 
избори. Ако лидерите декла-
рират готовност за разговори, 
втората стъпка е да се свикат 

екипите за програма на упра-
вление, да се поставят задачи 
и срокове”, подчерта нинова. 
тя уточни, че първо ще се 
свика националният съвет 
на БсП и той ще определи с 
кого да се преговаря и какви 
са приоритетите.

“съставът на кабинета 
ще зависи от разговорите с 
другите партии. не искаме да 
поставяме условия, които да 

обрекат разговорите. Що се 
отнася до министрите, това 
е тема на предстоящите раз-
говори. важното е правител-
ството да има програма и да 
има мнозинство, което да уп-
ражнява контрол върху него 
в парламента”, категорична е 
нинова.

според нея идеалният ва-
риант е да има 121 депутати, 
които да работят за Шенген, 

за образованието, науката, за 
културата, здравеопазването, 
за продължаването на соци-
алната политика, защото це-
ните от 1 януари продължа-
ват да скачат. “Обедняването 
продължава. Грижа за дохо-
дите на хората, за младите, за 
децата - това са приоритети-
те”, отбеляза нинова.

Пак за 
Паветата

Данъчната кампания започва от утре

БСп ще покани лидерите
на партиите на среща
Приоритетитесагрижазадоходитенахората,
замладитеизадецата,заявиКорнелияНинова
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НАП обяви старт на данъчната кампания за 2023 г. от 10 януари. 
5 на сто отстъпка от дължимите налози ще получат хората, които 
ще обявят доходите си онлайн не по-късно от 31 март.

есеци наред сме преки свидетели 
на поредния епичен провал на ръко-
водството на столичната община, 
свързан с емблема на софия - жъл-
тите павета. те би трябвало да са 
неприкосновени и защитени от вся-
какви угрози, а в същото време ги 
гледаме изпотрошени и разместени 
след уж обмислен, планов ремонт. 

Дори мантрата “ремонт на ре-
монта”, колкото и компрометирана 
да е, не дава лъч надежда за разре-
шаване на скандалния казус. Защо-
то и тази изфабрикувана от кмета 
Йорданка Фандъкова формула за 
корекции на общинските резили не 
влиза в действие. 

на жълтите павета просто нищо 
не се случва. те се обикалят, обслед-
ват, анализират, проектират в някак-
во неясно бъдеще, но стоят все така 
срамно потънали в прахоляка под 
гумите на колите. 

А през това време кметът прави 
експерименти, тества нови техноло-
гии, търси експерти, чертае планове, 
които не водят доникъде. вчераш-
ната показна среща с министъра на 
регионалното развитие иван Шиш-
ков (стр. 2) беше поредното дока-
зателство, че кметицата е царица на 
разговорите. но не и на действията. 
Двамата управници направиха сму-
щаваща демонстрация как се симу-
лира отговорност, която не се прила-
га на практика. сега вече могат да са 
спокойни - показаха интерес, дадоха 
обещания. Ще дойде време и за ра-
бота...

М

Деси ВЕЛЕВА
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„ЛевСки“ 
проДава 
ГеорГи миЛанов 
в оае

Стр. 9

С 52 на Сто 
поСкъпнаха 
храните на еДро 
за ГоДина

Над 200 сурвакари, майстори на маски и фолклорен танцов ансамбъл “Хоро” представиха в Борисовата градина  
в София фестивала “Сурва”. Народният празник включва традиционни маскарадни игри и свързаните с тях обреди

вкаДър

първи протеСт 
на „жъЛтите жиЛетки“ 
в париж 
за ГоДината

СниМкабта

„катарГейт“ 
прати
евроСъюза 
в нокДуан

„вражаЛец“ 
ГоСтува 
в Северна 
макеДония
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пловдивчани протестираха пред 
сградата на общинската администра-

ция срещу решение на общинския 
съвет, което води до придобиване от 
бизнесмена Георги Гергов на още дя-

лове от Международен панаир - плов-

див. протестът е с наслов “последен 
шанс да спрем кражбата на панаира” 
и настоява на насрочената за днес 
извънредна сесия на общинския съ-

вет решението да бъде променено и 
да се гласува “против” апортирането 
на варненските акции в дружеството 
“пълдин Туринвест”.

протестиращите държаха плакати 
с надписи “панаирът е на всички”, 
“няма да забравим предателите”, 
“350 декара? отказваме да бъдат по-

дарени”. Хората се опасяват, че ако 
бизнесменът поеме контрола над па-

наира, теренът ще бъде застроен, а 
панаирното градче - унищожено. Ако 
и днес общинските съветници не се 
явят на работа, ще ги държим под мо-

рална отговорност за загубата на една 
от емблемите на града, заявиха про-

тестиращите. Множеството тръгна на 
шествие по Главната улица в града до 
площад “Съединение”.

В болница “Шейново” об-

мислят нови механизми за кон-

трол след случая с разменените 
бебета. Това заяви директорът 
на болницата д-р Румен Велев. 
проучва се дали може да бъде 
въведена нова система, която ав-

томатично да генерира специал-

ни гривни с баркодове. по този 
начин ще се изключи възмож-

ността от субективна грешка. 
от ръководството на болницата 
увериха, че след като бъдат го-

тови окончателните резултати 
от проверката, ще има наказани 

за разменените бебета. от про-

куратурата също водят разслед-

ване, което да установи как е 
станала размяната.

припомняме, за случая ста-

на ясно в края на декември, а 
от болницата потвърдиха, че е 
станала грешка в родилното от-

деление. 
по последна информация 

двете майки са дали принципно 
съгласие за размяна на бебета-

та. Това ще стане скоро, след 
преглед на децата в медицинско 
заведение.

няколко големи града осъмнаха вчера с мръсен въздух. Това 
бяха София, пловдив, Бургас и Благоевград. най-голяма е била 
коцентрацията на фини прахови частици в Бургас - 7 пъти над нор-

мата. Следва го Благоевград, където съдържанието им във въздуха 
е било 5,7 пъти над допустимата граница. В пловдив и София нор-

мите са били надвишени над 3 пъти. 
Въздухът в София е бил най-силно замърсен в кварталите “Ва-

сил Левски”, “Изгрев”, “павлово”, “Младост”, “драгалевци”, “Хи-

подрума”, сочи справка за качеството на атмосферния въздух. 
В света най-замърсеният въздух е бил в град Лахор, пакистан, 

втори е бил дака в Бангладеш.

Разрешаването на казуса 
с разместените след ремонт 
жълти павета по бул. “Цар ос-

вободител” е в задънена улица, 
стана ясно вчера след среща 
на регионалния минитър Иван 
Шишков и кмета на София 
Йорданка Фандъкова. Шишков 
покани кметицата на съвмест-

на инспекция на ремонтирания 
през лятото и есента участък 
в централната градска част на 
столицата. 

След разговора между два-

мата не стана ясно нито каква 
точно е била целта му, нито 
до какви разултати ще дове-

де. единствената конкретика 
бе в новината, че Фандъкова е 
наредила на малък участък на 
тестова площадка от 250 кв. 
м да се наредят павета, за да 
се прецени добро ли е новото 
технологично предложение. 
То било изготвено от инже-

нери, проектанти и архитекти 
от Столичната община, уАСГ 
и Минно-геоложкия универ-

ситет с цел да не се допусне 
разместване на жълтите павета 
при пренареждането им. нова-

та технология обаче изисквала 
работа при температура на въз-

духа не по-ниска от 10 градуса. 
едва след като се види резулта-

тът от това тестово нареждане, 
ще се премине към нов ремонт 
на компрометирания участък 
от бул. “Цар освободител”. 

Имахме среща и през де-

кември поехте ангажимента да 
внесете яснота за технологията 

на жълтите павета, но не я по-

лучихме, обърна се министър 
Шишков към Йорданка Фан-

дъкова. Той обясни, че вче-

рашната среща имала за цел 
да се поемат срокове кога ще 
има яснота по случая, дали има 
проблем, как и кога ще бъде от-

странен.
Фандъкова призна, че жъл-

тите павета в участъка пред 
народното събрание са били 
наредени безобразно и трябва 
да бъдат пренаредени, но се 

опита да омаловажи въпроса, 
като обясни, че проблемният 
участък е едва 1,5 % от целия 
проект. 

Боян делчев от фирмата-
изпълнител изясни, че точно в 
проблемния участък липсвала 
пътна основа, а използваната 
технология за паважни настил-

ки не била за тежко движение. 
Разговори на общината с други 
европейски столици пък пока-

зали, че подобни павета се полз-

ват само в пешеходни зони. 

обичаят “Иванови влачуги” да бъде включен в нематериалното 
културно наследство на ЮнеСко, предлагат жителите на павликен-

ското село караисен. Традицията датира от столетия. Според обичая 
всички мъже се мият на чешмата на 7 януари, а който не иска, го 
влачат до чешмата. оттам и думата на обичая - влачуги.

през 2022 г. обичаят беше номиниран за вписване в националната 
система “Живи човешки съкровища - България” и беше единствената 
кандидатура за област Велико Търново. Тази година обаче това не 
се случи. организаторите са решени да изпълнят дадените указания 
и да кандидатстват за включването му в нематериалното културно 
наследство на ЮнеСко повторно при следващата селекция.

обичаят “Иванови влачуги” показаха в с. караисен по традиция 
на Ивановден самодейците от групата за изворен фолклор към на-

родно читалище “добра надежда - 1896”. Те се събраха край селската 
чешма, за да покажат как почитат традициите на този ден. 

“община павликени подкрепя множество традиционни обичаи, 
които празнуваме през годината. поздравявам организаторите, че на-

правиха постъпления да влезе в листата на нематериалното културно 
наследство и се стремят към вписване в списъка на ЮнеСко”, каза 
кметът на община павликени инж. емануил Манолов.

СнимкаБТа

Десетки жители на Казанлък се събраха в девическия манастир “Въведение Богородично”, 
за да отбележат 145-та годишнина от освобождението на града. Тържествената част 
продължи пред паметника на загиналите герои с едноминутно мълчание

Зам.-кметът на Русе Златомира Стефанова поздрави 
родителите на първото русенско бебе за годината 
при изписването му от УМБАЛ "Канев". Младото 
семейство получи подарък и поздравителен адрес  
от кмета на Русе Пенчо Милков с пожелание  
за здраве и много любов в семейството.  Първото  
бебе на Русе е момченце и проплака на 2 януари

Настояват наш обичай да 
влезе в списъка на ЮНЕСКО

Казусът с жълтите павета - 
в задънена улица
Фандъковаредитестовучастъкпредидаремонтиракомпрометирания

Бургас с най-мръсен 
въздух вчера

В „Шейново” променят 
механизма за контрол  
заради разменените бебета

Пловдивчани 
протестираха 
срещу решението 
за Панаира
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п р е г о в о р н и я т 
процес за съставяне 
на правителство тряб-

ва да се води пред ця-

лото общество, заяви 
зам.-председателят 
на пг “бСп за бъл-

гария” атанас Заэфи-

пов в тв интервю. Той 
посочи, че би било 
разумно да се даде 
фиксиран времеви 
хоризонт за работа на 
правителството, както 
и предварително да се 
състави списък с анга-

жиментите, които би 
бил поел един такъв 
кабинет.

пп не направиха в 
зала никакъв опит да 
обяснят мотивите за 
своята декларация и 
да потърсят подкрепа, 
коментира Зафиров. 
“В нашето решение 
нямаше нищо изне-

надващо, защото то 

беше предварител-

но обосновано. ние 
го бяхме заявили на 
срещите, които про-

ведохме с мандатоно-

сителя”, поясни той. 
бСп е подкрепила 
усилията на мандато-

носителя за търсене на 
диалог и за намиране 
на решения, но от пп 
са заложили условия 
в декларацията, за ко-

ито са знаели, че бСп 
няма да се съгласи.

“Това показва, че 
самите те са били на-

ясно, че декларация-

та няма как да мине. 
Тя по-скоро е имала 
някакъв имиджов 
характер, говори на 
определена електо-

рална част от хората”, 
уточни Зафиров. Той 
посочи, че от бСп не 
са съгласни с външно-

политическата част в 
декларацията на пп, 
с нейната бюджетна-

та рамка и намерени-

ята за 3% бюджетен 
дефицит. “Това обез-
смисля голяма част от 
декларацията. В нея 
има заложени добри 
социални елементи, 
но с този дефицит 
това няма как да ста-

не, няма да има доста-

тъчно пари”, допълни 
Зафиров.

бСп би участвала 
във всякакви разго-

вори, но  категорич-

но няма да подкрепи 

мандат на дпС и 
“Възраждане”. през 
последните седмици с 
дб се разминахме по 
отношение на външ-

нополитическите си 
оценки, но споменът 
за нашето успешно 
управление все още е 
доста пресен и би бил 
бонус при евентуал-

ни разговори, обясни 
Зафиров. Той е опти-

мист за успеха на тре-

тия мандат. 
Зафиров определи 

неналагането на вето 
на предоставянето на 
оръжие за украйна и 
уволненията на хора 
от бСп като преда-

телство на президента 
радев към левите хора. 
Според него в плана 
за възстановяване и 
устойчивост има сла-

бости, но предогова-

рянето му може да за-

бави процеса и да ни 
лиши от средства. по 
отношение на “Мари-

ците” обаче трябва да 
бъдем безкомпромис-

ни и те не бива да се 
затварят, категоричен 
е Зафиров.

“В третия мандат има шанс, 
но той ще бъде натоварен с го-

ляма отговорност на участващи-

те в него партии, защото няма 
как без тежки компромиси да се 
състави правителство. Въпро-

сът е да преценим дали това си 
струва и дали ще бъдат в полза 
на българите”, заяви членът на 
иб на бСп Таско ерменков в тв 
интервю. 

по думите му 44-то нС е 
взело решение, в което пише, 
че действието на въглищните 
централи трябва да продължи, 
независимо от становището на 
европейската комисия. “Много 
пъти сме казвали, че планът за 
възстановяване и устойчивост 
трябва да се предоговори в част-

та с въглищните централи. ако 
те се затворят, както ще стане 
при 40%, ще има загуби от 3,5 
млрд. евро. Това, което ще по-

лучим от европа, е 10% от целия 
план, което e около 1,5 млрд.”, 
припомни ерменков.

Според него вместо да пе-

челим от транзит, ще купуваме 
руски газ от “боташ”, защото та-

къв продължава да тече за унга-

рия и Турция. Само че цената ни 
ще бъде с надбавка”, коментира 
ерменков. Той е категоричен, че 
седми и осми блок на аеЦ “коз-

лодуй” е добро бъдещо решение, 
което трябва да се случи, за да се 
заменят пети и шести блок. 

ерменков подчерта, че 
спешно трябва да се започне и 
изграждането на аеЦ “беле-

не”. “За съжаление голяма част 
от присъстващите в парламента 
не смятат, че това трябва да се 
случи. но “белене” ще струва 
по-малко от седми и осми блок 
на “козлодуй”, защото там 
имаме почти готова площадка и 
реактори. крайно време е те да 
започнат да се използват. има 
милиарди, които сме заровили 
и които могат да носят милиар-

ди в момента”, коментира ер-

менков.

"правителство все още е 
възможно, но не на сяка цена. 
Ще положим усилия, било 
като мандатоносител, било 
като партия, която би разгова-

ряла, при определени условия, 
с носителя на третия мандат", 
заяви зам.-председателят на 
нС и на бСп кристиан Виге-

нин в радиоинтервю.
"няма да подкрепим прави-

телство с мандат на "Възраж-

дане" или дпС, оттам нататък 
опциите са отворени. ясно е, 
че ако се продължава със съ-

щия подход, резултатът ще 
бъде същият. Трябва да бъдем 
по-иновативни, където и да 
отиде мандатът. нужно е да се 
търсят други стъпки, които да 
доведат до възможността да се 
създаде правителство, каквото 
намерение обявиха, че имат 
всички без една формация в 
този парламент", коментира 
Вигенин.

Трябва да се видят нещата, 
в които сме единни и около 
които можем да работим заед-

но, смята Вигенин. Те са свър-

зани с въпроси, които само 
си ги говорим, но не могат да 
намерят реализация, ако няма 
парламент, поясни той. по ду-

мите му евентуалният кабинет 
няма ясна политическа, идео-

логическа физиономия, но той 
ще бъде работещ и ще може да 
решава много въпроси.

Вигенин твърди, че бСп 
е една от логичните опции за 
трети мандат. "не бихме иска-

ли да затворим възможността 
за открит разговор с остана-

лите партии, за да видим кой 
къде стои и къде са пресечни-

те точки. ясно е, че ако се съз-

даде правителство, то няма да 
е устойчиво и дългосрочно", 
посочи  Вигенин.

"има шансове да се случи 
нещо друго. дори и сега този 
парламент успява по някакъв 
начин да работи с едно слу-

жебно правителство, което по 
някакъв начин движи опера-

тивно нещата в страната. Защо 
да не можем да го правим и с 
правителство, което сме избра-

ли ние като нС? В тази посока 
на разсъждение бихме могли 
да направим нещо смислено", 
коментира Вигенин.

"логичният изход е широ-

ко парламентатно подкрепено 
правителство. Той ще зависи 
от първите две политически 
формации. ние можем да съз-

дадем предпоставки за диалог, 
но дали ще има правителство 
зависи от това как ще подходят 
двете най-големи партии. ако 
те към днешна дата клонят по 
скоро към това да се върви към 
избори, никакъв трети мандат 
не може да спре този процес", 
коментира Вигенин.

Според него си струва част 
от лидерите да поговорят със 
своите симпатизанти. Трябва 
да се работи за преодоляване 
на "цъкащата бомба", каква-

то е сривът на доверието в 
парламента и политическата 

система като цяло, подчерта 
Вигенин.

припомняме, че от пп 
обявиха, че днес ще върнат 
неизпълнен втория мандат на 
президента румен радев, след 
като парламентарното мно-

зинство отхвърли в петък де-

кларацията с управленските 
приоритети на партията без 
никакви дебати. държавни-

ят глава все още не е обявил 
на кого ще връчи последния 
трети мандат. от коментар на 

радев в петък стана ясно, че 
той предпочита да даде повече 
време на парламента да прие-

ме необходимия минимум за-

кони, преди евентуално да го 
разпусне и да се насрочи нови 
избори. 

КристианВигенин:

Все още е възможно да бъде
съставено правителство
БсПееднаотлогичнитеопциизатретимандат,заявизам.-председателятнансинаБсП

БСП почете 175-та годишнината от рождението на поета революционер Христо Ботев. 
В тържествения митинг-поклонение в родния град на революционера Калофер се включиха 
зам.-председателят на ПГ "БСП за България" Георги Свиленски, народните представители 
от левицата Веска Ненчева, Манол Генов, Петър Кънев, както и членове на общинската 
организация на БСП в Карлово. Те посетиха къщата-музей на Ботев в Калофер  
и положиха цветя пред паметника на революционера и пред паметниците  
на майката на войводата Иванка Ботева и баща му даскал Ботьо Петков

атанасЗафироВ:

Преговорите за кабинет  
трябва да са публични

тасКоерменКоВ:

Нужни са тежки 
компромиси
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Цените на хранителните продукти 
в България продължават да се покач-

ват и само в последните две седмици 
индексът на тържищните цени (иТЦ) 
е прибавил 0,61 на сто до поредния си 
рекорд. увеличението отчита поскъп-

ване на хранителните стоки и за ко-

ледните празници. За един месец рав-

нището му се е вдигнало с 1,62%, за 
три месеца - с 9%, а на годишна база 
- с 51,8%.

През изминалата седмица оранже-

рийните домати са вдигнали цената си 
с 5,6% и са се търгували по 3,37 лв. за 
килограм, показват данните на дър-

жавната комисия по стоковите борси 
и тържищата. оранжерийните краста-

вици са се купували по 3,58 лв. за кг. 
Червените чушки пък са поевтинели с 
2,1% до 3,26 лв. за кг.

картофите са добавили 41% към 
цената и са се продавали по 1,28 лв. за 
кг. Зелето е паднало с 2,2% и се е про-

давало по 0,88 лв. за кг.
ябълките са отстъпили с 9,1% и 

са се купували по 1,20 лв. за кг. Пор-

токалите са поевтинели с 1,1% до 1,74 
лв. за кг., мандарините са поскъпнали 
с 2% до 2,06 лв./кг, а бананите са се 

вдигнали със 7,5% и са се продавали 
по 3 лв. за кг.

кравето сирене е поевтиняло с 0,9% 

и се е търгувало средно по 11,15 лв. за 
кг., а кашкавалът тип "Витоша" е пос-

къпнал с 0,2% и се продавал по 18,24 

лв. за кг. олиото е вдигнало цената си 
с 1,4% до 4,47 лв. за литър. на Софий-

ската стокова борса олиото и миналата 
седмица се е предлагало на цена от 3,50 
лв. за бутилка от 1 литър. Пакетче кра-

ве масло от 125 грама е поскъпнало с 
0,7% до 2,90 лв. Пилешкото месо също 
е прибавило 0,7% до 6,06 лв. средно за 
кг. Цената на захарта е паднала с 2% до 
2,47 лв. за кг. Брашно тип "500" е пос-

къпнало с 0,7% и се търгувало по 1,41 
лв. Цената на ориза е скочила с 4,9% и 
се е купувал по 3,02 лв. за кг.

междувременно данни на оон по-

казват, че световните цени на храни-

телните продукти през 2022 година са 
достигнали най-високото си равнище 
в историята. Цените на храните са се 
покачили до рекордно високи месеч-

ни стойности през март м.г., след като 
русия нахлу в селскостопанската сила 
украйна, основен доставчик на пшени-

ца и олио за готвене в света. организа-

цията по прехрана и земеделие съобщи, 
че нейният ценови индекс като цяло 
през 2022 г. е бил с 14,3% по-висок в 
сравнение с предходната година, като 
е достигнал исторически максимум от 
143,7 пункта.

С 52% поскъпнаха 
хранителните стоки за година
ПоданнинаООНсветовнитеценинахранитесаотбелязалирекордпрезминалатагодина

СНимкаЕмилиякОСтадиНОва

етикетите върху бурканчета-

та с пчелния мед вече задължи-

телно ще посочват държавата, 
където е добит продуктът, за да 
няма заблуда за потребители-

те. Това пише в измененията на 
наредбата за изискванията към 
пчелния мед, предназначен за 
консумация, съобщава Бнр.

Целта на изричното изисква-

не да се посочва страната на про-

изход е да се защитят здравето 
и правата на потребителите и да 
бъдат улеснени свободното дви-

жение на пчелния мед и достъпът 
до висококачествени продукти.

Според българските пчела-

ри това е полезен ход. Те обаче 

смятат, че трябва да се засили 
ролята на контрола от страна на 
агенцията по храните, тъй като 
има много случаи, при които ев-

тин и некачествен мед се внася 
у нас от страни извън еС, а тук 
се препакетира и се продава като 
български.

В наредбата се определят и 

изискванията към състава и ха-

рактеристиките на пчелния мед, 
като е задължително, когато той 
се пуска на пазара или се влага 
в продукти, предназначени за 
пряка консумация, в него да не 
се добавят никакви съставки и 
хранителни добавки.

Промените трябва да влязат 

в сила 14 дни след приемането 
им от министерския съвет, за да 
може българските производите-

ли на пчелен мед да се подготвят 
за прилагането им.

В етикетите на меда задължително 
ще се посочва страната на производство

България слезе на трето място 
в еС по износ на ски и дъски за 
сноуборд. Преди година страната 
ни бе втора в тази класация, но 
сега е изместена от Франция, а 
водач е австрия, показват новите 
данни на "евростат".   

разместването на втория и 
третия в ранглистата се дължи 
на по-големия ръст на френския 
експорт. Всъщност и България, и 
Франция са увеличили износа си 
и имат по 11% дял в продажбите 
зад граница, но прекият ни съпер-

ник е произвел и продал в други 
страни 648 000 броя артикули за 
зимни спортове, а ние - 630 800. 
Тези данни са за 2021 г., а пред-

ната статистика - за 2020 г., по-

казваше съответно 564 700 броя 
за България и 551 200 за Фран-

ция.
В сравнение с 2020 г. австрия 

отбелязва спад от 5%, България 
- ръст от 12%, а Франция отчита 
най-голямо повишение - 18%.

най-големите купувачи на ски 
и сноуборд дъски, произведени в 
еС, са СаЩ, канада и норвегия. 
любопитен факт е, че австрия и 
Франция са и големи вносители 

на ски и сноубордове.
отличното представяне на 

България в тази европейска кла-

сация се дължи на един произво-

дител - фабриката "амер Спортс" 
в Чепеларе, която произвежда 
ски от известните марки Atomic 

и Salomon. Тя съществува от 70-
те години на миналия век, а през 
2008 г. бе придобита от чуждес-

транен инвеститор - финландска-

та компания Amer Sports. други-

те български производители са 
сравнително отскоро на пазара.

държавата не получа-

ва данни за събрания тол 
по пътищата в България. 
Това заяви миналата сед-

мица транспортният ми-

нистър Христо алексиев. 
държавната администра-

ция разчита на данните, 
предоставени от частните 
национални доставчици 
на услугата. По думите 
му системата по начина, 
по който е внедрена, не 
работи добре.

"За мен е странно как 
тази година от тола са 
събрани само 323 млн. 
лв. Системата не работи 
ефективно и трябва да се 
преразгледа", коментира 
министърът. Цитираната 
сума от алексиев е всъщ-

ност прогнозата на увол-

нения шеф на агенция 
"Пътна инфраструктура" 
иво иванов, който през 
октомври заяви, че прихо-

дите само от тол до края 
на 2022 г. ще достигнат 

330 млн. лв. действител-

но събраната сума до края 
на ноември бе в размер 
на 243 млн. лв. не е ясно 
дали в оставащия един 
месец на миналата година 
тол звеното е успяло да 
достигне 330 млн. лв.

алексиев напомни, че 
решението на кабинета за 
отлагане на по-високите 
тарифи за превозвачите 
с половин година е взе-

то заради инфлацията в 
страната. По думите му 
всяко увеличение на тола 
би увеличило разходите 
за транспорт, а оттам и 
на всяка стока и услуга в 
страната. Заради това оба-

че тол звеното очаква с 80 
млн. по-малко приходи за 
тази година. нещо пове-

че, отново приходите от 
леките коли ще са повече, 
отколкото от товарните 
камиони и автобусите, 
които разбиват пътищата 
повече.

Тол системата работи 
неефективно

На трето място сме в ЕС по износ на ски
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националната агенция 
за приходите обяви старт на 
данъчната кампания от 10 
януари. Всеки, който има об-

лагаеми доходи, трябва да ги 
обяви пред приходната аген-

ция и да плати дължимите 
суми не по-късно от 30 април. 
Тъй като тази година крайната 
дата е почивен ден, срокът за 
деклариране и плащане без на-

казателни лихви е 2 май.
5% отстъпка от дължимото 

се полагат на тези, които ще 
обявят доходите си онлайн не 
по-късно от 31 март. В начало-

то на март, след обработване 
на подадените от работодате-

лите данни за изплатени суми, 
данъчните ще активират елек-

тронната услуга за достъп до 
предварително попълнена де-

кларация за доходите. Хората, 
които имат други доходи, на-

пример от наем или от чужби-

на, трябва сами да ги добавят 
в попълнения документ. кой-

то пък няма допълнителни, 
неописани доходи, може да 
използва декларацията с бар-

код, в която дори размерът на 
налога е пресметнат и така се 
елиминира рискът от грешки, 
уточняват от нап.

допълнения в готовите по-

пълнени данъчни декларации 
могат да правят и хората, ко-

ито имат животозастраховки 
или са правили допълнителни 
вноски за пенсионно осигу-

ряване, тъй като с размера на 
тези вноски могат да си нама-

лят данъчната основа.
Готовата декларация може 

да бъде подадена с пик или 
електронен подпис през пор-

тала за електронни услуги на 
нап. В нея могат да бъдат 
вписани автоматично данни за 
получени през миналата годи-

на доходи от трудови правоот-

ношения, граждански догово-

ри и хонорари, доходи от наем 
за имоти, чиито наематели са 
юридически лица.

Ставката за доходите е не-

променена - 10% от сумата на 
всички средства за миналата 
година, които законът е по-

сочил като облагаеми, и след 
приспадане на данъчните пре-

ференции и отстъпки.
няколко са важните про-

мени в данъка за доходите. 
първата е, че възстановени от 

нап суми не могат да бъдат 
запорирани. Втората пък поз-

волява при починал родител 
отстъпката за деца да се ползва 
от баби, дядовци или роднини, 
които ги отглеждат. Третата 
промяна дава възможност за 
авансово месечно ползване на 
отстъпките за деца. послед-

ната промяна предлага въз-

можност на всеки да опише в 
декларацията и необлагаеми 
доходи за над 5000 лв.

по-дълъг е срокът за тър-

говци, еднолични търговци и 
земеделски стопани, за които 
данъчната кампания започва от 
1 март и продължава до 30 юни. 
през този интервал фирмите 
трябва да декларират корпора-

тивния налог, данъка върху раз-
ходите и останалите налози.

   над 2 милиона българи - 
2 635 975, са декларирали до 
24 хиляди лв. годишен доход 
за 2021 г., като голяма част от 
тях - 1 491 960, са посочили 
в декларациите си годишен 
доход до 7800 лв., т.е. под ми-

нималната работна заплата, 
която през 2021 г. беше 650 
лв. месечно. Това излиза от 
писмен отговор, който слу-

жебната финансова министър-

ка росица Велкова е депозира-

ла в народното събрание. на 
практика 86,9% от българите, 
които подават данъчни декла-

рации, са декларирали под 2 
хиляди лв. месечно. общият 
брой на подалите декларации 
е 3 034 171 души. Това е по-

вече от работещите българи, 
които са 2,3 млн., но данъчни 
декларации за доходи се по-

дават и от наемодатели и хора 
със свободни професии. В съ-

щото време голяма част от за-

етите получават само заплати 
по трудов договор и те не по-

пълват данъчни декларации.

5% отстъпка за платен данък 
онлайн до края на март
НАПзапочваданъчнатакампанияотутре

„Булгаргаз” си калкулирал в 
цената бъдещи арбитражни такси 

Електроуредите у нас поскъпват
през новата година настъпи ново 

поскъпване на електрониката и елек-

троуредите у нас. анализатори на паза-

ра още в края на миналата година пре-

дупредиха, че ще има разлика в цената 
при черната и бяла техника, след като 
световни производители обявиха увели-

чение на чиповете.
потребителите вече усещат ръста в 

цените на някои стоки като телевизори, 
смартфони и таблети. В началото на но-

вата година желаещи да подновят стари-

те си уреди не липсват. След като влязат 
в магазините обаче започват да пресмя-

тат колко по-дълбоко трябва да бръкнат 

в джоба си, предаде нова.
Жители на Стара Загора, които досега 

са се отоплявали на газ, от месеци търсят 
алтернатива, но и тя едва ли ще им изле-

зе много по-евтино, след като цените на 
уредите са тръгнали нагоре. решението за 
покупка не може да се отлага твърде дъл-

го, казват анализатори на пазара. прог-

нозите са, че цените на уредите, за които 
чиповете са определящ компонент, ще 
продължат да вървят нагоре. Само през 
последните две години средното увеличе-

ние е между 25 и 30% и заради пандемия-

та, и заради поскъпването на основните 
части, влизащи в производството.

В заявлението си за цената на природ-

ния газ през януари, която се повиши с 22 
на сто, държавният газов доставчик “Бул-

гаргаз” се е опитал да вкара разходи за 
хиляди левове за евентуални съдебни так-

си за водене на арбитражно дело с “Газ-
пром” заради спрените доставки на руски 
газ в края на април миналата година. Това 
става ясно от протокол от закрито заседа-

ние на комисията за енергийно и водно 
регулиране, провело се на 22 декември по 
повод внесеното заявление за цената на 
газа, предвиждащо скок от 40 на сто.

В документа е заличена сумата, ко-

ято “Булгаргаз” е искал да вкара в це-

ната за разноски по потенциално дело 
с руския газов монополист, но това му 
е отказано с аргумента, че регулатор-

но комисията може да признава само 
разходи за държавни такси, свързани с 
образуване на дела за събиране на взе-

мания на газовия доставчик. 
В същото време от ръководството на 

държавния газов доставчи съобщиха, че 
очакват цената на газа през февруари да 
падне с 22-23 процента.

“Виваком” уведоми клиенти-

те си, че от началото на февруари 
повишава цените на месечните 
абонаменти с 2 лева. причината 
е инфлацията през 2022 г., като 
телекомът цитира данни на нСи 
за единадесетте месеца януари-
ноември - 15,8%. очакванията са 
отчетената годишна инфлация да 
остане на тези нива, посочват от 
компанията,

и абонатите на останали-

те два телекома - а1 и “Йетел”, 
вероятно скоро ще бъдат уведо-

мени за повишени цени. За това 
наскоро предупредиха от асоци-

ацията за защита на потребите-

лите. ако се приложи 15,8% ин-

флация, месечният абонамент от 
20 лв. ще поскъпне с около 3 лв., 
при 30 лв.- с около 5 лв., а при 40 
лв. - с над 6 лв.

В общите условия на догово-

рите с операторите е записано, 
че месечните абонаменти се ин-

дексират със средногодишния 
индекс на потребителските цени 
на нСи за предходната година.

миналата година индексира-

нето на договорите предизвика 
скандал и намесата на комиси-

ята за защита на потребителите, 
защото два от телекомите - а1 и 
“Теленор” (сега “Йетел”), пър-

воначално поискаха да отразят 
ръста на инфлацията за две по-

редни години. “Теленор” и а1 
обжалваха забраната да вдигнат 
цените с инфлацията от 2020 и 
2021 г. пред съда, но в рамките 
на няколко дни магистратите от-

хвърлиха последователно възра-

женията на двете компании.

Страните от европейския съюз (еС) са отпуснали помощи в 
размер на 706 млрд. евро за компенсирането на домакинствата и 
бизнеса заради високите енергийни цени от септември 2021 г. до 
края на 2022 г. Това пише в анализ “уолстрийт джърнъл”.

 Цената на газа на пазарите е повече от 7 пъти по-висока спря-

мо средното през 2020 г., въпреки че в някои държави в европа 
бяха въведени тавани на цената на газа. В момента топлото време 
и пълните газохранилища доведоха до съществено намаляване 
на цената на суровината. през декември цената на газа намаля 
почти наполовина, след като пазарите се отърсиха от притесне-

нията за недостиг на суровината. Топлото начало на зимата до-

несе спокойствие, че сривове в енергийната система и блокиране 
на индустрията няма да има, но европа още не се е спасила от 
кризата.

ако ниските енергийни цени се запазят, това ще помогне за 
забавяне на инфлацията, казват експертите.

ЕС е похарчил над 700 млрд. 
евро за компенсации  
за скъпата енергия

Мобилните оператори 
започнаха да вдигат цените
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накратко

СнимкиБТА

По време на военната операция в Мексико, при която бе арестуван Овидио Гусман, един от синовете  
на наркобарона Хоакин Гусман - Ел Чапо, са били убити 29 души - 10 войници и 19 престъпници.  
Още 35 войници са ранени, 21 души са арестувани. Няма информация за убити цивилни

Вдигнаха една 
от цистерните 
с амоняк край Пирот

Вдигната е едната от четири-
те цистерни с амоняк, които дерай-
лираха на 26 декември при жп ката-
строфата край Пирот, съобщава 
местният портал “Пирот плюс”. 
Другите три цистерни ще бъдат 
вдигнати, без да се налага източва-
не на амоняка. Операцията трябва 
да приключи до 10 януари. 

Гъста мъгла спря  
корабоплаването в Босфора

Движението в двете посоки на 
Босфора беше временно спряно по-
ради гъста мъгла. Корабоплаването 
бе спирано многократно и миналата 
седмица. Имаше смущения в рабо-
тата на летище “Сабиха Гьокчен” 
в азиатската част на Истанбул.

Органите на 6-годишно  
отиват при седем болни

Родителите на 6-годишно дете 
в Гърция решиха да дарят органите 
му на седем болни. Сърцето е дадено 
на 6-годишно момиче в Торино, бели-
те дробове - на 11-годишно момче в 
Бергамо, част от черния дроб - на 
бебе на 5 месеца, а другата част 
- на пациент в Рим. Роговиците и 
бъбреците ще бъдат дарени на па-
циенти в Гърция.

Узбекистан разследва  
смърт на деца

Броят на децата, починали в Уз-
бекистан след прием на лекарство 
срещу ХИВ, е нараснал на 20. Всички 
продажби на лекарства на индий-
ската фармацевтична компания са 
преустановени. От същите лекар-
ства в Гамбия починаха 70 деца, а в 
Индонезия - 141.

При ПТП в Южен Китай 
загинаха 19 души

При пътен инцидент в Южен 
Китай загинаха 19 души, а 20 бяха 
ранени. Жертвите са опечалени 
роднини от село Таолин. Те разпъна-
ли погребална палатка край пътя - 
традиция в селските райони, и били 
ударени от преминаващ камион, 
докато се готвели да тръгнат към 
местния крематориум.

Буря в Калифорния остави 
стотици хиляди без ток

Проливни дъждове и силни вет-
рове оставиха над 330 000 домове и 
бизнес сгради без ток в Калифорния. 
Метеоролозите предупредиха, че се 
очаква още дъжд, а в планинските 
райони - сняг.

две топлоелектроцен-

трали в част от украинската 
донецка област, контролира-

на от руските сили, са били 
повредени при ракетно на-

падение на украинската ар-

мия, съобщиха назначените 
от Москва власти и агенция 
таСС. в тецовете в Зугрес и 
новий свет има ранени.

За момента няма комен-

тар от украинска страна. киев 
никога не поема открито отго-

ворност за нападения навътре 
в русия или по контролирана 
от руснаците територия в ук-

райна.

изтече 36-часовото “пре-

кратяване на огъня”, разпо-

редено от руския президент 
владимир путин на 5 януари. 
Службата на главния проку-

рор на украйна обаче съобщи, 
че на 6 януари в резултат на 
руски обстрел в Бахмут са за-

гинали 13 души. продължават 
сраженията в селищата край 
Соледар, който е атакуван от 
руските войски. руското Ми-

нистерство на отбраната от-

хвърли обвиненията.
Междувременно украин-

ският президент володимир 
Зеленски подписа указ, с който 

се налагат санкции на Филип 
киркоров, никита Михалков 
и още 117 руски знаменито-

сти. Сред тях са оперната пе-

вица анна нетребко, артистът 
евгений петросян, филосо-

фът александър дугин, гене-

ралният директор на новинар-

ската агенция “русия днес” 
дмитрий кисельов, главният 
редактор на телевизия “ар ти” 
Маргарита Симонян, певецът 
Сергей лазарев, политолозите 
тимофей Бордачьов, Фьодор 
лукянов и дмитрий тренин, 
деканът на Факултета по 
международни отношения на 

Московския държавен инсти-

тут за международни отноше-

ния андрей Сушенцов, бале-

тистът владислав лантратов. 
в санкционния списък има и 
украински граждани като те-

левизионната водеща Жанна 
Бадоева, отбелязва таСС.

Зеленски лиши от граждан-

ство 13 свещеници от украин-

ската православна църква.
“и това по време на пра-

вославната коледа! Същин-

ски сатанизъм”, написа гово-

рителката на руското Мвнр 
Мария Захарова в канала си в 
телеграм.

Ракети повредиха два 
теца в Източна Украйна  
Зеленскиналожисанкциинаизвестниличностии
отнегражданствотонасвещеници

Британският премиер риши Сунак призова за “смели и 
радикални” действия за реформирането на засегнатата от 
кризата държавна здравна система. това стана по време на 
спешни разговори с нейните ръководители.

След години на недостатъчно финансиране, на острова 
се опитват да се справят с нарасналото търсене на спешна 
помощ по време на особено тежката зима тази година с ви-

сока заболеваемост от ковид-19 и грип.
персоналът в болниците и шофьорите на линейки започ-

наха стачни действия, като медицинските сестри протести-

рат за първи път от 100 години.
Здравният министър Стив Баркли намекна, че може да 

бъде направена подобрена оферта за заплащането през ап-

рил. той призна, че стачките са нарушили сериозно работата 
на националното здравеопазване и са отменени над 30 000 
прегледа.

републиканецът кевин Маккарти успя да събере необходи-

мите гласове, за да бъде избран за председател на камарата на 
представителите в американския конгрес, след 14 неуспешни 
опита, предадоха агенциите.

За Маккарти гласуваха 216 конгресмени, а за единствения му 
конкурент - демократа Хаким джефирис от демократическата 
партия - 212 души. Шестима конгресмени не подкрепиха нито 
един от двамата кандидати, показаха данните от гласуването, из-
лъчено директно от американските телевизии.

кевин Маккарти заменя на председателския пост демократ-

ката нанси пелоси и излиза от вота в отслабена позиция. Манда-

тът му начело на камарата на представителите се очертава доста 
труден предвид очерталите се разделения. 

Смята се, че за развръзката е допринесъл самият доналд 
тръмп. ден преди гласуването той призова републиканците да 
престанат с публичните разправии.

Радикална здравна
реформа на Острова

На 15-ия опит 
избраха Маккарти  

На брега на индонезийската  
провинция Ачех акостира лодка със  
185 рохинги на борда. Това е пореден 
такъв случай, след като стотици 
дойдоха миналата година, бягайки 
от отчайващите условия за живот 
в бежанските лагери в Бангладеш. 
Повече от половината пристигнали 
са жени и деца
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през уикенда във 
Франция се състоя пър-

вият протест на “жълти-

те жилетки”. недовол-

ните в столицата париж 
бяха 2000. те осъдиха 
политиките на еманюел 
Макрон, бъдещата пен-

сионна реформа, инфла-

цията и поискаха ремонт 

на институциите, съоб-

щиха местни медии.
Маршът, чийто раз-

мер се увеличаваше в 
следобедните часове, бе 
заобиколен от много-

бройни полицейски сили 
и медии.

демонстрацията, ко-

ято се излъчваше нажи-

во в социалните мрежи, 
премина през южната 
част на париж под ритъ-

ма на скандирания срещу 
Макрон, но без насилие 
или сблъсъци между де-

монстранти и полиция, 
които обичайно съпът-

стваха движението на 
“жълтите жилетки”. то 

започна през ноември 
2018 г. срещу увелича-

ването на данъците вър-

ху горивата и до голяма 
степен угасна. “С пенси-

онната реформа тежестта 
ще стане още по-голяма, 
започваме отначало”, 
казва Хасна кенидер, ад-

министративен асистент. 

“вече нямаме обществе-

ни услуги. Страхувам се 
да отида в болницата. не 
виждам себе си да работя 
до 64-годишна възраст”, 
продължава тя.

30-годишна жена изра-

зи съжаление за “третата 
световна трансформация 
на Франция” и за това, че 

“плащаме много данъци”, 
без да виждаме “какво 
плащаме в замяна”.

по данни на Минис-

терството на вътрешните 
работи в събота в цялата 
страна в отговор на при-

зива на “жълтите жилет-

ки” са се мобилизирали 
само около 4700 души.

китай отмени изискванията за карантина за прис-

тигащите пътници, с което сложи край на почти 3-го-

дишната изолация, въпреки че страната се бори с ряз-

кото увеличаване на случаите на ковид-19.
Миналия месец пекин започна премахване на твър-

дата стратегия за борба с вируса, налагаща задължи-

телни карантини и локдауни. китайците побързаха да 
планират пътувания в чужбина, след като официални-

те лица обявиха, че карантината ще отпадне. 
Германия, Белгия и люксембург призоваха да не се 

предприемат пътувания до китай, освен ако не са от 
изключителна важност.

великобритания, нидерландия, Германия и пор-

тугалия вече изискват отрицателни тестове от прис-

тигащите от китай. За испания важи и пълна вакси-

нация.

Следователи от 
звеното за борба с те-

роризма в Германия 
арестуваха иранец на 
32 години за предпо-

лагаемо планиране 
на “атака с ислямист-

ки мотив”, предаде  
Би Би Си. Мъжът въз-

намерявал да използ-

ва цианид и рицин, за 
да извърши “сериозен 
акт на насилие”, съоб-

щи полицията в про-

винция Северен рейн-
вестфалия.

След обиск на жи-

лището са открити 

“отровните субстан-

ции”. Задържан е още 
един мъж. Смята се, 
че двамата са братя. 

обвинението в “се-

риозен акт на наси-

лие, заплашващ дър-

жавата” се наказва с 
6 месеца до 10 години 

затвор.
разследването про-

дължава, все още не е 
ясно на какъв етап е 
бил планът за атаката.

Германия през по-

следните години е ми-

шена на ислямистки 
атаки.

65-годишната ана Белен Монтес, кубинска шпион-

ка, издавала в продължение на 17 години американски 
тайни като служителка на агенцията за военно разуз-

наване, е освободена от затвора след 21 години. 
Монтес беше арестувана през септември 2001 г., 

само 10 дни след атаките срещу Световния търговски 
център в ню Йорк. по това време шефовете й вече 
имали подозрения към нея и не искали да рискуват тя 
да разкрие плановете за нахлуване в афганистан, при-

помня Бта.
потенциално заплашена от смъртна присъда, тя 

сключва сделка с федералната прокуратура и през 
март 2002 г. се съгласява да се признае за виновна в 
заговор за извършване на шпионаж. в замяна получа-

ва 25-годишна присъда.

524 афганистански мигранти, сред които 54 
жени и 97 деца, бяха освободени от затвор в южния 
пакистански пристанищен град карачи.

при многобройни операции миналия месец 
пакистанската полиция задържа най-малко 1200 
афганистанци, влезли без валидни документи за 
пътуване.

арестите предизвикаха критики от страна на 
афганистан, след като бяха разпространени кадри 
с деца зад решетки. 

по данни на наскоро проведено с подкрепата на 
оон проучване, 1,3 милиона афганистанци са ре-

гистрирани като пребиваващи в пакистан.

дипломатическата ми-

сия на оон в афганис-

тан заяви, че разкъсаната 
от война страна навлиза 
в нов период на криза. 
предупреждението идва, 
след като управляващото 
правителство на талиба-

ните забрани на жените 
да учат в университети и 
да работят в организаци-

ите за оказване на помощ 

на населението.
няколко организации, 

в това число и оон, вече 
преустановиха програми-

те си за подпомагане в 
знак на протест.

откакто талибаните 
взеха властта, отказват 
да проявят каквато и да 
е гъвкавост в политиката 
си въпреки международ-

ното недоволство.

Шестгодишно мом-

че бе задържано, след 
като откри огън по учи-

телката си в началното 
училище “ричнек” в 
нюпорт нюз, източна 
вирджиния, на близо 
200 мили южно от сто-

лицата вашингтон, и я 
рани тежко. няма други 
пострадали. 

началникът на мест-

ната полиция Стив дрю 
заяви, че изстрелът не 

е произведен случайно. 
и допълни, че постра-

далата е на около 30 
години и животът й е в 
опасност.

“в шок съм и съм 
деморализиран”, обяс-

ни директорът на учи-

лището джордж пар-

кър. “нуждаем се от 
подкрепата на нашата 
общност, за да сме си-

гурни, че децата нямат 
достъп до оръжия.”

Първи протест на „жълтите 
жилетки” в Париж за годината
Въпрекиагитациятавсоциалнитемрежисесъбрахасамо4700душивцялатастрана

Китай отмени 
карантината за 
пристигащи пътници

Иранец планирал химическа атака в Германия

Кубинска шпионка 
напусна затвора

Талибаните  
ще предизвикат
нова криза с мерките си 

Пакистан освободи 
524 афганистански 
мигранти

Шестгодишен стреля 
по учителка в САЩ

СнимкаБТа

Следователи със защитни костюми, полицаи, пожарникари и спасители са участвали в обиска  
на жилището. Уликите били поставяни в контейнери и отнасяни в обект за обеззаразяване, обособен 
от противопожарната служба. “Доказателствата са осигурени и се оценяват”, уточниха властите
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ПРАЗНИК НА ВВМУ “Н.Й. ВАПЦАРОВ” - ВА-

РНА. Морското училище е 
създадено на 9 януари 1881 г. 
в Русе със заповед на тогаваш-
ния военен министър. Първите 
специалности са машинисти 
и огняри за новосъздадената 
през 1879 г. “Дунавска военна флотилия”. През 
1900 г. училището е преместено във Варна.

1768 - ФИЛИП АСТЛИ ОТВАРЯ В ЛОНДОН 
ПЪРВИЯ МОДЕРЕН АМФИТЕАТРАЛЕН ЦИРК. 
Размерът на арената бил 13 м. 
Няколко години по-късно бри-
танският старши сержант 
от кавалерията включил в про-
грамите си жонгльори наравно 
с конете и клоуните. Астли за 
пръв път показал опасни номера с коне на кръгла 
арена. Оттам се появява и названието “цирк” (от 
англ. circus - кръг).

1799 - ЗА ПРЪВ ПЪТ В СВЕТА Е ВЪВЕДЕН ДА-
НЪК ВЪРХУ ДОХОДА. Това 
става в Англия. Подобен данък 
бил въведен още през 1435 г., но 
просъществувал само няколко 
години. След въвеждането му 
през 1799 г. данъкът се събира до 1805 г. и постъ-
пленията от него се използват за финансиране на 
войните срещу Наполеон. От 1842 г. данъкът върху 
дохода е част от английската данъчна система. В 
България данъкът върху личните доходи за първи 
път е въведен през 1894 г.

1878 - ПОБЕДА НА РУСКИТЕ ВОЙСКИ ПРИ 
Ш И П К А - Ш Е Й Н О В О . 
Битката при Шейново по 
време на Руско-турската 
война (1877-1878) е по-
следната от четирите 
битки при Шипченския проход, при която руските 
войски постигат решителна победа над османци-
те. След успеха руските сили, водени от ген. Гур-
ко, разгромяват армията на Сюлейман паша при 
Пловдив и откриват пътя за настъпление към  Ца-
риград. Шейновската битка завършва с пленяване-
то на цялата Централна османска армия - 3 паши, 
765 офицери и 22 000 войници.

1890 - РАЖДА СЕ КАРЕЛ ЧАПЕК, ЧЕШКИ 
ПИСАТЕЛ И ДРАМАТУРГ (УМИРА 1938 Г.). 
Световна известност му 
носят социално-фантас-
тичните произведения: 
драмите “R.U.R.” (1920), 
“Средството Макропулос” 
(1922), романите “Фабрика 
за Абсолют” (1922), “Кра-
катит” (1924). Връх в творчеството му е рома-
нът “Война със саламандрите” (1936). С анти-
фашистка и антивоенна насоченост са драмите 
“Бялата болест” (1937), “Майка” (1938) и др.

1920 - ВЪВ ВЕЛИКО ТЪРНОВО СЕ РАЖДА 
СТЕФАН ДИЧЕВ, ПИСАТЕЛ (УМИРА 1996 Г.). 
Главен редактор на сп. “Кос-
мос” и издателство “Народна 
култура”. Автор на историче-
ските романи “За свободата”, 
“Рали”, “В лабиринта”, “Заво-
евателят на миражите” и др. 
Сценарист на филма “Пътят 
към София” (5 серии), създаден 
по едноименния му роман.

1961 - УМИРА ЕМИЛИ ГРИЙН БОЛЧ, АМЕРИ-
КАНСКА ПИСАТЕЛКА (Р. 1867 Г.). 
Почетен председател на Между-
народната женска лига за мир и 
свобода. За смелостта и ангажи-
раността й в помощ на хора неза-
висимо от тяхната раса, религия, 
класа, пол и националност е удос-
тоена с Нобелова награда за мир 
за 1946 г. заедно с Джон Мот.

Различенпрочит

имам едно скрито 
тайно удоволствие на 
Йордановден, призна-

вам си. С мазохистичен 
трепет се гмурвам в 
пороя от градска либе-

рална словесност срещу 

ритуалите, които на-

родът почита. и знаете 
как обичат да говорят 
тези папагали - “фабри-

куване на мита” (хохо-

хохо!). 
леденото хоро не 

било вековна традиция, 
а съществувало само от 
двадесетина години. и 
това би трябвало да ни 
потресе до дъното на 
душата ни, да осъзнаем 
срама си и веднага да се 
запишем като “небинар-

ни” в личните си карти. 
приемам, че тради-

цията не е древна. и 
какво от това? разтърс-

ващо, покъртително и 
емоционално е да видиш 

младите хора в ледени-

те води. какъв емоцио-

нален кастрат трябва да 
си, за да те дразни нещо 
подобно? не е като да 
караме насила алексан-

дър андреев да се топи 
в мътните води на рейн 
и да крещи, че обича 
България. Това с любо-

вта е въпрос на избор. 
има хора, които оче-

видно не са в състояние 
да обичат дори собстве-

ните си майки...
и, между другото 

- докато има хора, ко-

ито твърдят, че трябва 
да демитологизираме 
собствената си история, 
това ще е ясен знак, че 

сме подчинена и побе-

дена страна. посочете 
ми поне една голяма 
държава, която не е ми-

тологизирала собстве-

ната си история.
Всяка национална 

идентичност се крепи 
върху мита. но демито-

логизаторите най-мно-

го мразят собствената 
си идентичност. Това е 
големият проблем. и не 
е само леденото хоро. 
Самото хоро като фено-

мен ги дразни. и всичко 
останало. но тук вече 
думата имат психиа-

трите...

Фейсбук

  �
Александър СИМОВ

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

Безфанфарии„Ура”

Ще изразя мнението 
си за това, което смятам, 
че разбирам, въпреки че е 
в разрез с това, което се 
случва в нашата изстра-

дала България, където 
всеки разбира от всич-

ко. Става въпрос за аеЦ 
“козлодуй”, където съм 
работил 37 години на не 

по-малко от 15 работни 
места, включително уп-

равител.
подписването на до-

говора за доставка на 
американско СяГ (свежо 
ядрено гориво - б.р.) за 
блок 5-и на аеЦ “козло-

дуй” мина без фанфари 
и “ура”. и разбираемо - 
нарушено е законодател-

ството, ударен е шамар 
на регулиращия орган 
- аяр (агенцията за яд-

рено регулиране), който 
вече няма друг изход, ос-

вен да разреши използва-

нето му. 
В тази тишина най-

сговорлив се оказа минис-

търът на енергетиката. 
дали от некомпетентност 
или просто лъже, но той 
изказа доста неистини, с 
което въвежда в заблуда 
гражданите на република 
България.

1. Горивото е безо-

пасно
истината: анализите 

на безопасност не са за-

вършени, а за тях са пла-

тени 5 млн. лв.
2. В аеЦ “козлодуй” 

може да се съхранява 
ояГ (отработено ядрено 
гориво) 50 до 100 години

истината: Това е 
в сила само за ояГ от 
ВВер 440 (ядрени ре-

актори, разработени в 
СССр - б.р.).

3. Вътрешнореактор-

ният контрол ще е с аме-

риканската система. 
истината: Това не е 

гарантирано при преход-

ните кампании, когато в 
реактора ще има и руско, 
и американско ядрено го-

риво. 
4. Вече не е възможно 

транспортиране на свежо 
ядрено гориво от русия, 
защото фериботът не 
може да мине под крим-

ския мост.
истината: Само пре-

ди седмица фериботът 
мина и достави СяГ през 
Варна за аеЦ “пакш” в 
унгария. 

5. Вече не може да 
се извозва ояГ обратно 
за русия, защото в ру-

сия са отнели лиценза на 
“Маяк”.

истината: ояГ се 
вози в русия по договор 
с “Техснабекспорт” и 
никакъв лиценз не е от-

неман.
най-притеснителното 

в случая е пълното мъл-

чание на специалисти и 
политици. най- вероят-

ната причина е спусната 
за това директива (ясно 
откъде), което не говори 
добре за независимостта 
ни, ако все още може да 
претендираме за такава.

Фейсбук

  �
Кирил НИКОЛОВ* 

* Авторът  
е бивш директор  

на АЕЦ “Козлодуй”
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"сега е ключов момент за 
отговорност пред държавата 
и съставяне на правителство с 
третия мандат, при когото и да 
отиде той." Това заяви лиде-
рът на БсП корнелия Нинова 
в предаването "Тази неделя" 
по БиТиВи.

"ако президентът връчи 
третия мандат на нас, ние вед-
нага ще свикаме нашия Нацио-
нален съвет, ще обсъдим всич-
ки варианти, ще излезем и ще 
ги обявим. Трябва да решим 
с кои партии да разговаряме. 
според мен първо трябва да 
поканим лидерите на партии-
те - да говорим имаме ли же-
лание да правим правителство 
или просто някаква имитация, 
за да не се понесе вината за 
предстоящите избори от ня-
кои от партиите. ако лиде-
рите декларират готовност за 
разговори, втората стъпка е да 
се свикат екипите по една про-
грама за управление, на която 
да се сложи срок и задачи", 
каза още Нинова.  
За „червените линии“  

и условия

корнелия Нинова посочи, че 
левицата не иска да предпоставя 
условия, които знае, че предва-
рително могат да обрекат един 
такъв разговор, както е станало 
с втория мандат на "Продължа-
ваме промяната" с условието за 
продължаване военната помощ 
за украйна и приемането на ук-
раински войски на територията 
на България.  

"идеалният вариант е да 
има поне 121 депутати, кои-
то да са готови да работят за 
приемането ни в Шенген, да 
работят за образование, наука 
и култура, за здравеопазване, 
за социална политика и за ико-
номика. Това са приоритети, 
които трябва да се разпишат 
в една програма на правител-

ство с недълъг хоризонт", ка-
тегорична бе тя. 

лидерът на левицата доба-
ви, че хоризонтът на работа на 
евентуалното правителство ще 
зависи от преговорите, като "ня-
кои колеги смятат, че то трябва 
да е до местните избори".

Нинова припомни, че ко-
лективният орган на БсП има 
решение да не се подкрепя пра-
вителство с мандат на ГерБ, 
дПс и "Възраждане" - т.е., ако 
третият мандат е на дПс или 
"Възраждане", левицата няма 
да го подкрепи, а подкрепата 
при всички други варианти 
зависи от това какво ще бъде 
записано в програмата.

"Моментът изисква ком-
промиси, но те трябва да са 
разумни, да не обезличават 
партиите и да поставят на 
първо място националния 
интерес", подчерта Нинова, 
като отбеляза, че БсП поне 
от 7 години се бори с модела 
на задкулисието и кражбите, 
и ако ГерБ и дПс са образът 
на този модел, то без неговата 
промяна не може да се води 
обща политика.

"Предимството на БсП за 
третия мандат е, че запази-
хме добър тон с всички пар-
тии, въпреки принципните ни 
различия и споровете ни по 
големите политически въпро-
си. Това ни дава възможност 
да разговаряме с всички и да 
вземем разумно решение. ако 
не го вземем, да излезем и да 
обясним на хората - това са 
различията, не става - и отива-
ме на избори. Просто е", каза 
още Нинова по темата за тре-
тия мандат.

За предстоящия 
конгрес и промените

"Въпросът за лидерство-
то ми в БсП не е спиран да 
бъде повдиган от 2017 г. - 

почти откакто съм избрана, 
особено след реформата, ко-
ято направих в партията, за 
мандатите на депутатите, за 
прекия избор на председател, 
битката, която проведохме с 
вътрешни зависимости", ко-
ментира лидерът на БсП и 
определи като нереалисти-
чно очакването на предсто-
ящия конгрес да има смяна 
на ръководството, тъй като с 
реформата за пряк избор на 
председател от всички чле-
нове на партията конгресът 
не е органът, който може да 
го сменя.

"Тъй като предстоят да 
бъдат разгледани и уставни 
промени, много ме радва, че 
идват много предложения 
прекият избор да се разши-
ри и за други органи в пар-
тията", добави корнелия 
Нинова.

За филма „Ботев“  
и българската 

духовност

лидерът на БсП комен-
тира и скандала, разразил 
се около режисьора Максим 
Генчев, филма му за Ботев и 
информацията, че дъщерята 
на президента ще участва в 
негов филм, спонсориран от 
държавата.

"Поканихме г-н кошлу-
ков на изслушване в култур-
ната комисия заради гнев-
ната обществена реакция за 
филма за Ботев. Защото с па-
рите на хората се финанси-
ра и се излъчва в държавна 
телевизия един филм, който 

окарикатурява национални 
герои. Преди това същото се 
случи с филм на същия ре-
жисьор за левски. Това е го-
ляма политическа тема. Ние 
сме загрижени за българска-
та духовност, култура и на-
ционално съзнание", каза тя 
по отношение на изслушва-
нето в парламентарната ко-
мисия на директора на БНТ.

корнелия Нинова обяс-
ни, че става въпрос не само 
за тези филми. 

"Знаете ли как децата в 
училище учат "опълчен-
ците на Шипка"? "днес се 
очаква да бъде най-тежки-
ят ден от битката с пожа-
ра, който гори в резервата 
"Бистришко бранище" във 
Витоша. В борбата с огъня 
участват близо 300 души." 
Това е "опълченците на 
Шипка", зачете тя от учеб-
ник за 7 клас и продължи: 
"какво учат децата в учили-
ще за "Българският език" на 
иван Вазов - какви са пре-
димствата и богатството на 
българския език: "дава ви 
свобода на словото, какво-
то и америка не може да ви 
даде. докато пътуват бълга-
рите, може да обсъждат как-
вото си поискат, без другите 
да ги разберат, и това е не-
съмнено голямото предим-
ство на българския език." 

и още, продължи тя: Пен-
чо славейков - "Нераздел-
ни": "Хиляди пъти й казах, 
че това момче е смотаняк и 
не е за нея. Ще ги разделя на 
всяка цена. как не ги е срам, 
трябва да ги докладвам на 

директора." и последно, 
макар че има още много та-
кива примери - "По жътва" 
на елин Пелин - смъртта на 
Пенка на нивата как е пред-
ставена: "Най-често до зло-
полука на работното място 
води притискане, премазва-
не, смазване от нещо. Втора-
та причина за тежките трав-
ми е падане от височина. 
следват поражения от елек-
трически ток и затрупване 
от земни маси."

"с нашите пари убиваме 
българщината, духовност-
та, класиците и отглеждаме 
едно поколение, което няма 
да знае що е то българщина-
та. Това беше голямата тема 
в парламентарната комисия 
по култура, участието на 
дъщерята на президента във 
филм беше второстепенна. 
Представляваше въпрос има 
ли конфликт на интереси. 
от това, което Ви прочетох,  
заслужава ли с една програ-
ма на бъдещо правителство 
да запишем преглед на съ-
държанието на учебниците 
и привеждането им в адек-
ватен вид - разбираем и в 
съответствие с историята и 
класиците? Не са виновни 
издателите. Това се прави от 
Министерството на образо-
ванието и науката. от тези 
скандални случаи адекват-
но ли да е извадим полити-
ческия извод, че трябва да 
отделяме 1% от БВП за кул-
тура и да имаме контрол как 
се харчат тези пари", попита 
председателят на БсП в за-
ключение.

Корнелиянинова:

Шенген,социалнаполитика,доходи,
образование,здравеопазванеи
икономикасаприоритетите,
коитоеднотаковаправителство
снедълъгхоризонттрябва
даима,казвалидерътнаБСП

Моментът 
е ключов 
за съставяне 
на кабинет 
с третия мандат
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“ГерБ изключително ле-
коверно и доста самоуверено 
повярваха, че изборът на Веж-
ди рашидов за председател ги 
е върнало на политическата 
сцена и те могат да се вър-
нат във властта направо през 
парадния вход, на бял кон. 
Затова подходиха с лек маки-
аж, изваждайки напред проф. 
Габровски.” това коментира 
членът на националния съвет 
на БСп румен овчаров пред 
“България он еър”. той до-
бави, че без реални отстъпки 
и стъпки към промяна на оп-
ределени системи в България 
ГерБ няма как да се върнат 
във властта.

Според него “продължава-
ме промяната” също са сбър-
кали концепцията, тъй като 
програмни декларации прави 
правителство, което има зад 
гърба си мнозинство или ми-
нистър-председател.

Социалистът посочи, че в 
настоящата ситуация трябва 
да се промени концепцията за 

съставяне на работещ кабинет. 
Според него е необходимо да 
се определят конкретни анга-
жименти, ключови приорите-
ти и срокове за работа. Сред 
темите, по които трябва да има 
разбирателство, са планът за 
възстановяване и устойчивост, 
бюджетът, промяна в съдебна-
та система, смята овчаров.

“тук ролята на ГерБ е мно-
го важна, защото, ако те се съ-
гласят, ще стане ясно дали пп 
и дБ наистина искат промяна 
в съдебната система”, комен-
тира той и допълни, че про-
блемът в съдебната система е 
създаден от тандема Цацаров-
Борисов.

Социалистът посочи, че 
президентът не е страничен 
наблюдател, а реален участник 
в събитието по съставяне на 
кабинет. “освен всичко друго, 
той е медиатор, той трябва да 
помага на партиите да се раз-
берат, а не да създава конфли-
кти, които пречат на разбира-
нето. трябва да си избере коя 

роля ще играе. усещането му, 
че е велик и непоклатим, ще 
му изиграе много лоша шега”, 
коментира овчаров.

Според румен овчаров за-
дължително трябва да се отво-
ри планът за възстановяване 
и устойчивост и да се прера-
боти частта за затваряне на 
въглищните централи. “това 
е пълна глупост и недоразу-
мение. няма да ставам съдник 
кой е взел решението, но това 
е поредното престъпление по 
пътя. трябва поне да се опита-
ме да предоговорим тази част 
от плана с еС. политици мият 
гузната си съвест и некадър-
ност с енергетиката на Бълга-
рия”, каза социалистът.

“Спряхме първи до чет-
върти блок. Ако те работеха, 

досега щяхме да сме произве-
ли около 40 млрд. лева от тях. 
получихме ли 40 млрд. лева за 
тези години от еС? трябва да 
започнем да си правим смет-
ката”, каза още той.

овчаров смята, че хората, 
които управляват, уж защита-
вайки интересите си, на прак-
тика правят глупости, с които 
тотално елиминират интере-
сите на България. “ето, сега 
подписахме договори за дос-
тавка на свежо ядрено гори-
во. Служебно правителство с 
мандат от няколко месеца пое-
ма ангажимент за 10-годишни 
доставки. на някой от т.нар. 
експерти в министерството, в 
АеЦ “козлодуй”, в президент-
ството не му ли дойде на ум да 
провери докога са лицензите 

на 5-и и 6-и блок? те имат ли-
ценз до 2027 и 2029 г., той не 
може да бъде продължен без 
становище”, коментира още 
румен овчаров.

“един милиард платихме 
вече повече за природен газ, 
сега се поставяме в положе-
ние, че след 5 години можем 
да нямаме атомна централа”, 
обясни социалистът.

“В момента един руснак е 
зам.-управител на АеЦ, един 
поляк е директор по безо-
пасността на АеЦ. България 
управлява 50 години атомна 
енергетика, няма ли българи, 
които да управляват? как ги 
избрахме тези двамата? За-
щото са послушни на някого? 
докога”, попита риторично 
румен овчаров.

“поставяме под сери-
озен въпрос това как се 
управлява Министерство-
то на вътрешните работи. 
ние заявихме, че това 
е личен акт, който ми-
нистърът може да поеме 
- подаването на оставка. 
това означава, че поема 
отговорност. но нещата 
продължиха постаро-
му и стигнахме до още 
по-фрапиращ случай. А 
именно - след смъртта на 
полицаи да станем и сви-
детели как служител на 
МВр превозва мигран-
ти.” това заяви народни-
ят представител от “БСп 
за България” иван ива-
нов в ефира на Бнт.

по думите му е ва-
жно, на първо място, да 
се чуе гласът на тези, ко-
ито работят в системата 
на вътрешните работи и 
се борят с престъпнос-
тта. “В резултат на 12-

годишното управление 
на ГерБ Министерство-
то на вътрешните работи 
се превърна в една обър-
ната пирамида. т.е. тези, 
които не изпълняват 
пряко ангажиментите по 
охраняване на граница-
та, са в повече от онези, 
които поемат натоварва-
нето, а и заплащането не 
е на необходимото ниво. 
трябва да се проведе 
една дълбока реформа 
и да има функционален 
анализ, който да покаже 
как трябва да се случват 
нещата. Броят на онези, 
които извършват патрул-
но-постовата дейност, 
е малък и трябва да се 
увеличи”, категоричен е 
той.

“Апелирах към въ-
трешния министър, тъй 
като на парламента оче-
видно не му е в дневния 
ред да се занимава с тези 

работи. той пое такъв 
ангажимент, но вече 5 
месеца управлява слу-
жебният кабинет и виж-
даме, че положението се 
влошава. Самите поли-
цаи твърдят, че юриди-
ческата им подготовка 
не е на необходимото 
ниво, на друго място е 
материално-техниче-
ската база, която е една 
от най-остарелите в еС. 
над МВр все още тегне 
сянката на едно дългого-
дишно политическо ин-
женерство и в момента 
служителите се намират 
в несигурност. нямаме 
редовен кабинет, а слу-
жебният не иска да по-
еме конкретни ангажи-
менти за реформи” - така 
социалистът определи 
състоянието на вътреш-
ното министерство.

иванов обясни, че на-
родните представители от 

левицата са внесли някол-
ко важни законопроекта. 
“на първо място е бор-
бата с каналджийството 
- драстично увеличаване 
на наказанията, конфис-
куване на имуществото, 
изключително високи 
глоби и гарантиране на 
ефективни присъди. това, 
което направихме, послу-
жи за пример на другите, 
защото в същия дух са 
внесени още няколко по-
добни законопроекта. Ако 
има волята и достатъчно 
желание, тези промени 
могат да се случат още 
тази седмица”, коментира 
депутатът от левицата.

“Моят призив към 
политическите партии е 
да се заемат с дневния 
ред на обществото и да 
започнат да разглеждат 
промените в нк, които 
предлагаме”, каза в за-
ключение иван иванов.

РуменОвчаРОв:

ИванИванОв:

Служебният кабинет отказва 
да предприеме реформи в МВР

Никой не провери 
докога са лицензите  
на 5-и и 6-и блок
Президентътнеестраничен
наблюдател,ареаленучастник
всъставянетонаправителство,
казвачленътнанСнаБСП
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евросъюзът продължава да се раз-

търсва от корупционния скандал “ка-

таргейт”, в който се оказа замесен 
най-вече европарламентът. Скандалът 
обаче започна не с първите арести в 
Брюксел на 9 декември, а далеч преди 
това. емирството се подготвяше трес-

каво за финалите на Световното по 
футбол, но последните 5-6 години се 
появиха съобщения, че 6500 работници 
мигранти от азиатски и мюсюлмански 
държави са загинали при строителство-

то на стадионите. те са били дискрими-

нирани, заплащането им било свръхми-

зерно, охраната на труда - нищожна, без 
разрешение на началника работниците 
не могли да напуснат работата дори по 
нужда. разобличенията идваха и от ав-

торитетни фактори като “Хюман райтс 
уотч” и “Амнести интернешънъл”.

„Мозъкът“ от емирството

управляващите в доха сe уплашиха 
и решиха да предприемат контрамерки. 
от съобщенията стана ясно, че назна-

чават министър на труда Али Бен Са-

мих Ал Мари за “главнокомандващ” на 
политическата контраофанзива, която 
трябва да заличи обвиненията срещу 
емирството. той е светска личност, 10 
години е отговарял за човешките права 
в емирството, изградил е и солидни ди-

пломатически връзки в арабския свят и 
международни институции. 

В медиите Ал Мари бе определен 
като “мозъкът на “катаргейт”. Глав-

ният удар на контраофанзивата му се 
оказва еС и по-специално европарла-

мента като едни от водещите фактори 
по проблематиката, за която е обвиня-

вана страната му - трудовите и човеш-

ките права. Всъщност, казано с езика 
на историците медиевисти, той трябва 
да купи наемна войска, която да бъде 
хвърлена срещу истината. При това Ал 
Мари сам ръководи някои от схватките 
с наемническо участие и проникна чак 
в комисията на европарламента, къде-

то бе изслушан да отблъсква антика-

тарските обвинения. В мрежата му ще 
се окажат не един и двама евронаемни-

ци, включително на високо ниво, вер-

бувани да изчистят имиджа на катар 
на различни места, формати, събития, 
мероприятия, че и в лични контакти.

разследването на “катаргейт” се 
води от белгийските спецслужби още 
през 2021 г. по сигнал, чийто източник 
не се разкрива. Заедно с колегите от още 
пет държави те разследват намеса на 
чужда страна в процесите за вземане на 
решения на европарламента, по-специ-

ално за държави, обвинени в незачитане 
правата на човека като катар. В поле-

зрението им попадат над 60 евродепута-

ти, спрямо които следствените действия 
към момента са в различни фази.

на 9 декември м.г. в Брюксел бе 
задържана 44-годишната зам.-предсе-

дателка на еП ева кайли и още пети-

ма души. Гръцката социалистка е сред 
14-те зам.-председатели на европар-

ламента. тя е най-високопоставената 
служителка на евроинституция, падна-

ла в капана на “катаргейт”. При задър-

жането кайли бе заловена на местоп-

рестъплението - в апартамента й бяха 
намерени чанти с 600 000 евро в брой. 
на 13 декември тя бе отстранена от 
зам.-председателския пост на еП.

В тази институция кайли е отго-

варяла за катар, срещала се е с Ал 
Мари и на 21 ноември даде пред ев-

ропарламента положителна оценка на 
реформата на пазара на труда в катар, 
наричайки го “вдъхновяващ арабския 
свят”, а самата държава - “челна страна 

в защитата на правата на работници-

те”. Впоследствие ще помоли отделни 
евродепутати да гласуват срещу кри-

тична за катар резолюция, която все 
пак е приета с мнозинство.

Стъпилите  
в корупционния капан

Сред задържаните се оказва и итали-

анският социалдемократ Антонио Панце-

ри, бивш евродепутат с три мандата зад 
гърба си (2004-2019). В куфар под легло, 
както и в сейф в хола на къщата му бяха 
намерени 700 000 евро в банкноти от по 
50 евро. Впрочем, задържани бяха съпру-

гата и дъщеря му. той е смятан за “мозъ-

ка” на далаверата, но откъм европейската 
й страна. ръководи неправителствената 
организация “Борба срещу безнаказаност-

та”. негов бивш парламентарен асистент 
е сънародникът му Франческо джорджи, 
чрез който той стига до ева кайли, коя-

то пък е свила гнездо на семейни начала 
с джорджи, с когото имат 2-годишна 
дъщеря. Панцери признава, че схемата 
“катаргейт” се е родила през 2019 г., след 
като не е бил преизбран за евродепутат.

логично зад решетките се оказва и 
Франческо джорджи, “актуалната поло-

винка” на кайли. там се намира и друг 
италианец - николо Фига-таламанка, 
оглавяващ още една неправителствена 
организация с гръмко за параван име - 
“няма мир без справедливост”.

Междувременно по искане на бел-

гийската прокуратура е задействана 
процедура по отнемане на имунитета 
на двама евродепупати също от левия 
спектър - италианецът Андреа коцоли-

но и белгиецът Марк тарабела, които 
са част от парламентарната група на 
“Социалистите и демократите”.

В същото време разследващите в 
Белгия, италия и Гърция смятат, че на-

мерените у заподозрените пари в брой 
или в сметки не отговарят на агентур-

ните данни за получени милиони бону-

си, прехвърлени в латинска Америка. 
Затова се обърнали за информация до 
бразилската “лифт Банка”, по-специ-

ално за Панцери и джорджи. Що се 
отнася до кайли, гръцките власти раз-

следват съдбата на едни 20 млн. евро, 
за които се смята, че са преведени ди-

ректно от катар в Панама по сметки на 
нея или на нейни роднини.

Тежки щети

разнищването на “катаргейт” про-

дължава. Въпреки това досегашното 
разплитане на скандала води до някои 
неопровержими и все неприятни за ев-

росъюза изводи. 
Първо, “катаргейт” прати еС в нок-

даун. не, това не е нокаут, слава Богу, 
и Съюзът може да се изправи на кра-

ка до 10, образно казано. но как ли ще 
продължи след това? “на практика ня-

маше никакъв контрол върху това, кое-

то се случва в (евро)парламента, което 
за мен е наистина умопомрачително”, 
реагира наскоро пред “Политико” сло-

венският премиер роберт Голоб, който 
е новак в политиката и явно се чуди как 
да поддържа еврооптимизма си. 

от медийните съобщения за среща-

та на върха на еС миналия месец става 
ясно, че на четири очи лидерите на еС 
са изразили страховете си, че скандалът 
заплашва способността на общността да 
се справи с многото кризи, застрашава 
и доверието в целия еС, особено преди 
изборите за европарламент през 2024-
та. Всъщност от избирателната актив-

ност през 2024-та ще се види дали еС 
вече е излязъл от нокдауна. При всички 
случаи обаче “катаргейт” ще увеличи 
редиците на евроскептиците.

Второ, по сходен начин “катаргейт” 
прати в нокдаун и брюкселската леви-

ца. както вече бе отбелязано в медиите, 
всички арестувани са до един социалисти 
и социалдемократи. По-голямата част от 
60-те заподозрени са именно от групата 
на евросоциалистите, макар че имало и 
от енП, и от “нови десни партии”.

Всъщност оплитането им в корупци-

онната мрежа не е случайно. Поради 
характера на обвиненията срещу катар 
(трудови и човешки права), доха и Ал 
Мари се бяха насочили не към десни, 
консервативни или либерали сили и 
лица, а към левия спектър. и сега може 
да кажем, че поради човешката алчност 
са улучили право в десетката. да, съот-

ветните минаващи за леви партии в Гър-

ция, Белгия и италия се дистанцираха 
или направо изключиха кайли, тарабе-

ла и коцолино, но това е най-малкото, 
което можеше да се направи. няма да се 
изненадам, ако след време научим, че 
заради схватката на доскорошния лидер 
на ПеС Сергей Станишев с корнелия 
нинова той и самата ПеС са проспали 
сигналите за “катаргейт” поне в пери-

ода 2019-2021 г. което изглежда нео-

бяснимо, защото и двамата би трябвало 
да воюват срещу задкулисието - било в 
София, било в Брюксел. 

не искам обаче да съм на мястото 
на новия лидер на ПеС Стефан льовен. 
Шведът ще трябва да лъска зацапания 
и без това имидж на ПеС, както навре-

мето лъскахме паркета с тел - било с 
крака, било с ръце, чак до рани по тях. 
освен евроскептицизма, “катаргейт” 
ще засили скептицизма и към брюксел-

ските леви дори по теми, които не зася-

гат пряко корупцията, като примерно 
истанбулската конвенция, подкрепата 
за украйна или за еврото. Честно каза-

но, няма да е незаслужено. лошото е, 
че европейците могат да загубят инте-

рес към евролевицата дори по социал-

ните проблеми, за които тя трябва да е 
абонирана “по рождение”.

и, трето, “катаргейт” издълба поза-

бравеното като че ли разделение меж-

ду Севера и Юга на европа. Забеляз-

вате ли, че основните действащи лица 
в далаверата са все от южни страни? 
дори белгиецът Марк тарабела е с 
италиански произход. Сред тях няма 
нито един германец, нидерландец или 
скандинавец. нищо чудно скандалът 
да изостри отношенията между двете 
части на Стария континент, макар че 
до разрив едва ли ще се стигне.

  �
Юри МИХАЛКОВ

„Катаргейт“ прати
Евросъюза в нокдуан

Бившата вече зам.-шефка на ЕП Ева Кайли е най-високопоставената 
служителка на евроинституция, паднала в капана на “Катаргейт”

Корупционнатадалаверазастрашавадовериетокакто
къмевроинституциите,такаикъмбрюкселскаталевица
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една от най-хитовите бъл-
гарски комедийни постановки 
- “Вражалец” на театрална 
формация “Мелпомена” (про-
дукция на дкт “иван радоев” 
- плевен), ще завладее жите-
лите на три града в Северна 
Македония в първите дни на 
февруари. Гостуването на по-
становката ще се осъществи с 
подкрепата на Министерство-
то на външните работи на ре-
публика България и Фондация 
“Българска памет” в лицето на 
д-р Милен Врабевски. Входът 
за представленията ще бъде 
свободен до изпълване на ка-
пацитета на театрите.

Звездният актьорски със-
тав, начело с едни от най-из-
вестните български актьори 
- любо нейков, Станимир 
Гъмов, петьо петков-Шайба-
та, албена павлова и невена 
Бозукова, ще изиграе коме-
дията “Вражалец” на Ст. л. 
костов на 1 февруари в на-
родния тeaтър “Битоля” в Би-
толя, 2 февруари в народния 
театър “ацо Шопов” в Щип, 
3 февруари в народния театър 
“антон панов” в Струмица. 
постановката е на Георги Сто-
илов, сценографията - на нина 
пашова, музика - “ФСБ”.

инициативата е нераздел-
на част от един от основни-
те приоритети на Фондация 
“Българска памет” - сближа-
ване на хората от България и 

Северна Македония и подо-
бряване на отношенията меж-
ду двете страни.

“Благодарим на Министер-
ството на външните работи, че 
припозна тази идея. надяваме 
се, че това партньорство ще се 
затвърди с времето и госту-
ването на български театър в 
Северна Македония ще стане 
традиция. искаме да даваме 
поводи за радост и усмивки 
на нашите приятели от дру-
гата страна на границата и 

смятаме, че това е още един 
малък жест, който можем да 
направим в посока добросъ-
седството между държавите и 
сближаване на хората от двете 
държави”, споделят от екипа 
на фондацията. и допълват, че 
събитията ще са част от кампа-
нията им “от двете страни на 
границата”, която започна в 
края на 2022 г., научи дуМа 
от адриана аврамова, спе-
циалист връзки с обществе-
ността.

накратко

натозиденсародени

ВАСКОЖЕКОВ,писател
ВЕНЦИСЛАВМАРТИНОВ,
хуморист,режисьор
ТОДОРСКРИМОВ,волейболист
ЯВОРМИЛУШЕВ,актьор

Запис на „Мазепа”  
с Борис Христов излъчват  
в музея на прочутия бас

Операта “Мазепа” от Чайков-
ски - аудиозапис от представление 
на 6 юни 1954 г., ще бъде излъче-
на на 10 (първа част) и 18 януари 
(втора част) от 16 ч. в музея “Бо-
рис Христов” в София в рамките 
на програмата “Изкуството на 
Борис Христов”. В ролите - Борис 
Христов, Еторе Бастианини, Магда 
Оливеро, Мариана Радев, Давид По-
лери, Джорджио Алгорта, Фаусто 
Фламини, Пиеро де Палма, хор и ор-
кестър на Майските музикални тър-
жества във Флоренция. Диригент е 
Йонел Перлея. Вход с билети от 2 лв.

Конкурсът „Южна пролет” 
приема творби до 4 април

СнимкаОбщинаХаСкОвО

Приемат се дебютните творби 
за участие в 51-вия Национален ли-
тературен конкурс “Южна пролет”, 
съобщават от Община Хасково. Съ-
битието ще се състои на 26, 27 и 28 
април. За участие в конкурса се при-
емат първи книги, филмови сценарии 
и пиеси на автори до 40-годишна 
възраст в следните жанрове: Поезия 
- стихосбирки, поеми, Проза - разка-
зи, повести, романи, Литературна 
критика и литературна история, 
Детска литература, Филмов сцена-
рий и Драматургия. Дебютантите 
ще бъдат оценявани от квалифицира-
но жури. Община Хасково присъжда 
във всеки от шестте жанра награда 
“Лауреат” с бронзова статуетка 
“Пегас” и парично възнаграждение в 
размер на 1000 лв. Връчва се и приз на 
името на първия български модерен 
книгоиздател - “Александър Паска-
лев”, в размер на 2000 лв. за цялостен 
принос в областта на литературата 
и изкуството. Творбите трябва да са 
издадени в периода от 1 януари 2022 г. 
до 31 март 2023 г. вкл. Те трябва да се 
представят най-късно до 4 април т.г. 
в пет екземпляра, които не се връщат 
на авторите, заедно с биографични 
данни за дебютанта, негова снимка, 
имейл и мобилeн телефон, на адрес: 
Хасково, Община Хасково, пл. “Об-
щински” 1, Дирекция “Хуманитарни 
дейности и обслужване на население-
то”, За конкурса “Южна пролет”.

За творчеството на норвежкия дра-
матург Хенрик ибсен, и по-конкретно за 
“пер Гюнт”, на 13 януари от 10 до 14 ч. ще 
се проведе семинар в аулата на натФиЗ. 
Специални гости са лектори от норвегия 
- елън рийс и лиянг ксия, oт страна на 
театър “София” - ириней константинов, 
който играе пер Гюнт, и режисьорката 
на постановката катя петрова. деканът 
на Факултет “Сценични изкуства” и 
ръководител на специалност “актьор-
ство за драматичен театър” пенко Гос-
подинов ще открие събитието заедно с 
директора на театър “София” ириней 
константинов. по време на семинара за 
първи път ще бъде прожектиран и доку-
ментален филм, свързан с реализирането 
на постановката “пер Гюнт”. 

“представленията на “пер Гюнт” в 
глобален контекст” е лекцията, която ли-
янг ксия ще изнесе пред студенти, препо-
даватели и заинтересована публика. тя е 
програмен координатор в Център за из-
следвания на ибсен към университета на 
осло. Била е асистент преподавател и има 
докторска степен по ибсенови изследва-
ния към същия университет. 

елън рийс ще говори за “пер Гюнт” 
на ибсен: между екзистенциализма и па-
родията”. тя е професор по скандинавска 

литература в университета в осло. Била 
е доцент/асистент по скандинавски из-
следвания в университета на орегон и 
държавния университет на аризона. има 
докторантура по скандинавска литерату-
ра към университет Abo Akademi.

Модератор на събитието е каме-
лия николова - професор по история на 
европейския театър и ръководител на 
специалност “театрознание и театрален 
мениджмънт” в натФиЗ, професор в 
института за изследване на изкуствата 
към Бан, гост преподавател в нХа, нБу 
и в чуждестранни университети. Събити-
ето ще завърши с дискусия, в която могат 
да се включат всички участници.

постановката “пер Гюнт” и съпът-
стващите я инициативи се реализират 
по проект на театър “София” със съдей-
ствието на Министерството на културата 
и норвежкия финансов механизъм. Част 
от целите на проекта са да популяризи-
ра норвежката култура, предоставяйки 
нова трактовка на класическото произ-
ведение на ибсен “пер Гюнт”, да пре-
дизвика творчески и академичен дебат 
върху актуалния подход към класиката 
и непреходността й през призмата на съ-
времието, да се създадат нови културни 
партньорства и др. 

“пер Гюнт”, със субтитри на англий-
ски език, може да гледаме на 12 януари от 
19 ч. на открита сцена “Сълза и смях”.

проектът е по програма ра14 “кул-
турно предприемачество, наследство и 
сътрудничество”, финансиран по Финан-
совия механизъм на европейското иконо-
мическо пространство 2014-2021”.

Българската комедия 
„Вражалец” гостува  
в Северна Македония
Любонейков,СтанимирГъмовиПетьоПетков-Шайбата
щезабавляватгражданитенабитоля,щипиСтрумица

Театър „София” прави семинар с лектори от Норвегия  
и България и премиера на филм за „Пер Гюнт”

СнимкаиванДОнчев

Сцена от “Пер Гюнт”  
на Театър “София”

Сцена от “Вражалец”

СнимкиТФ“меЛПОмена”
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отговоринакръстословицата

отброй3

Катаджия спира 
данъчен. Стоят и 

се гледат... 
Нито да вземеш... 

нито да дадеш!

воДоравно:
Пролет. Костадин. "Ема". Абати. Тела. Увод.

Рила.Бинев/Николай/.Аризона.Пориви.Стилист.
Борисов/Бойко/.Нат.Мароко.Комин.Сизов/Вла-
димир/.Ван.Сак.Керей.Ре.Две.Аерон.Леха.Иг-
лин. Канали. Абонати. Памир. Оболи. Карбамид.
Ежове.Вар."Итало"."Дро".Патоа.Анин."РАИ".Ка-
денца.Ире/Юхан/.Вир.Ритер/Георг/.Салинас/Ху-
лио/.Мерое.Никопол.Конвой.Син.Велев/Емил/.
Борец.Яке.Товари.Оли.

отвЕсно:
Креват. Освобождавания. Омори /Фусакичи/.

Мае. Обори. Линк /Хайнрих/. Хладилник. Иново.
Вик. Зиан. Агале. Кинов /Васил/. Старост. Келти.
Парапет. Бинт. Серии. Вад. Соло. Скала. Мирон.
Катер.Лев.Ота.Базен /Ерве/.Пароним.Ва.Оси.
Порой.Кар/Джералд/.Ацтек.Боров/Тодор/.Лам-
би.Аероби.Сатирик.Кениата/Ухуру/.Роно/Хенри/.
Денисов /Едисон/. Хармани. Евро. Милево. Арал.
Илири.Оел/Джийн/.Навиване.Индонезийци.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.40 “Семействотонаджиновете

2020”-анимационенфилм
15.05 “Звезденпрах”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Още от деня - коментарно

предаване
19.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 История.bg
22.00 “Колекция “Кадифе” - тв

филм/5епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратна точка” - тв филм

/5епизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ-предаванезакул-
турасДимитърСтоянович/п/

03.20 Бразди/п/
03.50 “Звезденпрах”-твфилм/п/
04.25 Посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 Още от деня - коментарно

предаване/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

днес вторник сряда четвъртък

ПрОМеНлИВО ОБлАчНОСДъжД ОБлАчНО,СлАБСНяГ ПрОМеНлИВО

максимални максимални максимални максимални

00.05“Цветенследобед”/п/

01.30Музикалнопредаване

02.20“Обществоикултура”/п/

03.15“Контра”/п/

04.15Документаленфилм

05.20“Цветенследобед”/п/

06.50Музикаленантракт

07.30Документаленфилм

08.00“Дискусионенклуб”/п/

09.00“Обществоикултура”/п/

10.00ТВпазар

10.15“ляваполитика”/п/

11.15ТВпазар

11.30Музикаленантракт

11.40“Хубаваси,татковино”

12.10ТВпазар

12.30Новини

12.45“СтудиоИкономика”/п/

13.45ТВпазар

14.00“НашиятследобедсБСТВ”

15.30Новини

16.00Документаленфилм

16.30 “Думата е ваша” - открита

линия

17.30ТВпазар

17.45Музикаленантракт

18.10ТВпазар

18.30Новини-централнаемисия

19.15“Актуалноотденя”

20.00“Контра”-публицистика

21.00Документаленфилм

22.00ТВпазар

22.15 Новини - централна еми-

сия/п/

22.45„Актуалноотденя“/п/

23.20“Контра”/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.81

21.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.1

23.30bTVНовините-къснаеми-
сия

00.00 “Опасни улици” - сериал,
с.15

02.00“Катонакино”-предаване
закино

02.10 “Дъ Шоуто” - комедийно
шоу,еп.6

02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.30 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.25Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

18.50“Некаговорят”-токшоу

20.00 “Време” - информационна

програма

20.45“Мажор”-новисерии,еп.5

21.45“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.1

00.05Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45“Мажор”-новисерии,еп.5

9
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БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Отделете време за себе 
си. Може да си купите 
нещо по ваше усмотрение. 
Малко отдих е полезен. 

Плановете са хубаво 
нещо, но понякога ни из-
ненадват. Не настоявай-
те да стане вашето.

Противопоставяте се на 
някои промени, но така 
правите нещата още по-
трудни за вас.

Уверени сте, че сте пра-
ви, но трябва да остави-
те действието на този, 
чието е правото.

Намерете начин да се ус-
покоите по безопасен на-
чин. Контактът с водата 
ще ви се отрази добре. 

Ще бъдете в центъра на 
вниманието. Това е и за-
дължаващо, не сваляйте 
нивото на всяка цена. 

Опитайте да се спирате 
навреме. Няма да е добре, 
ако направите предвари-
телни изводи.

Колкото повече се опит-
вате да избягате от нещо, 
толкова по-настоятелно 
ще бъде в живота ви. 

Заложете на работата в 
екип. Самостоятелните 
действия сега няма да да-
дат желания резултат. 

Преди да действате, се 
убедете, че сте разбрали 
всичко. В противен слу-
чай ще загубите. 

Ще сте в добра форма. От 
вашите действия мнозина 
ще почерпят опит. Пред-
ставете се на ниво.

Ще се запознаете с човек, 
който ще изиграе важна 
роля в живота ви. Не раз-
казвайте за себе си. 

честито!

ЧестИт ЮБИлей!
нИна лаЗарова герИнска

родена на 
07.01.1943 г.

скъпа нина,
от сърце ти 

благодарим за тво-

ята всеотдайност 
и безкористност и 
ти желаем много 
здраве и сили за 
справяне с изпи-

танията. Бъди 
все така не-

уморна и 
активна в отстояването на социалисти-

ческите и антифашистки идеи и в борбата 
за по-справедлив и солидарен свят!
        

прегръщаме те най-сърдечно!

Български антифашистки съюз
Движение на ветераните в БСП

Международна фондация 
„Георги Димитров“

Житие на св. мъченик поли-
евкт

Когато избухнало неочакваното
ижестокоосмогонениенахристия-
нитеприимператорВалериан(253-
260г.),прекраснадружбасвързвала
дваматаримскивойнициПолиевкти
Неарх.Неархбилхристияниничес-
тоизливалпредезичникаПолиевкт
светлите упования на своята про-
светена с Христовата вяра душа.
Християнските истини не били без-
различнинаразумнияиблагороден
Полиевкт, но все пак християнски-
ят воин твърде много се безпокоял
при засилването на гонението след
вторияедиктнаВалерианпрезюли
258г.,данебинеговиятприятелда
се отрече от него, когато го преда-
дат на мъчения. За най-голяма ра-
достнасвояприятелПолиевктвъз-
клик-нал:

-Неарх,откаквосеопасявашти?
НимаазнепознавамтвояХристос?
Не гореше ли моето сърце, когато
ти ми говореше за Него и ми чете-
шеевангелието? Самоимето хрис-

тиянин ми е липсвало. Аз се гнуся
от идолите и всякога съм изпитвал
вяравХриста,Синанаединияиис-
тински Бог... Но ти обичаш ли така
силно Бога, че да оставиш заради
Негожена,децаибогатство?

-Отнищонесенуждая,освенот
истинския Бог! И от този час аз се
отричам от света и ще служа само
наНегоединия...

При тези думи, обхванат от не-
удържимо чувство и безпределна
решимост,Полиевктсезатичалкъм
градския площад. Там прочел на
всеослушаниеВалериановияедикт,
разкъсалгонапарчетаигозахвър-
лил под нозете на минувачите. На-
празно съпругата му го умолявала
да не погубва себе си и щастието
на техния дом. Той отвръщал на
нейнитежалбисамоседнамолба-
всичкитедапознаятистинскияБог.
Палачите го осъдили на смърт. Св.
мъченикПолиевктсъзрялсредмно-
жеството, струпано около лобното
мумясто,Неархиотправилкъмнего
последнитесидуми:

- Бъди мъжествен, приятелю!

Помни завета на любовта, който е
сключенмеждунас!

Привел главата си под меча и
предалдухасинаБога.

Св.Полиевктбилпървиятмъче-
никварменскияградМелитинприр.
ефрат.СледнегопогиналиНеарх.

Църкватапочитана9януарисв.мчкполиевкт.св.петър,еп.севастийски.преп.евстратий
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Футбол
по Диема спорт 2
22.00 оксфорд - Арсенал
по макс спорт 2
22.00 уеска - Албасете
по макс спорт 3
19.30 Верона - Кремонезе
21.45 болоня - Аталанта
по макс спорт 4
22.00 Атлетик б - осасуна
по макс спорт 2
бАсКетбол
19.00 Рилски спортист - 
Черноморец
по евроспорт 1
тенис
11.00 турнир в Аделаида (мъже)
снуКъР
14.45 и 20.45 "лондон Мастърс"

глЕдаЙтЕ

накратко

Цска 1948 уговаря  
шведски голаджия

Класен шведски голмайстор е 
пред трансфер в ЦсКА 1948. 31-го-
дишният Маркус Антонсон е в софия 
за преговори с “червените”. той дори 
е бил в базата на клуба в “Царско 
село”. стрелецът идва в софия от 
шведския Вернаму. той е вкарал 20 
гола в 30 мача за отбора, който за-
върши десети в Aлсвенскан. само един 
футболист успя да се разпише повече 
пъти от Антонсон в първенството 
на Швеция през миналия сезон - Алек-
сандър Йеремейеф от шампиона Хе-
кен. спряганият за нов в ЦсКА 1948 
е играл още в Халмщад, Камар, лийдс, 
блекбърн, Малмьо и стабек.

Линдсет е довел  
Хайнц на „армията”

норвежецът Джонатан линдсет 
е довел сънародника си тобиас Хайнц в 
ЦсКА. новото попълнение на “черве-
ните” обяви, че е пристигнал в най-го-
лемия клуб в българия. той е смятан за 
най-скъпата покупка в епохата “Гри-
ша Ганчев” - 600 000 евро. “Всички 
са страхотни и очаквам да прекарам 
следващите три години и половина 
тук. не беше трудно да реша да дой-
да. Разбрах за интереса към мен от-
давна. Почувствах се истински желан 
от ЦсКА, усещането беше приятно и 
само след няколко седмици се разбрах-
ме. очевидно ЦсКА е най-големият 
клуб в българия. с най-голяма история. 
също така и възможността, която 
клубът може да ми даде, надявам се 
със спечелване на титлата и мачове-
те в европейските турнири”, обяви 
Хайнц пред клубната телевизия.

Георги Миланов напуска левски. 
полузащитникът, който следващия 
месец ще навърши 31 години, преми-
нава в ал дафра (оае). остава само 
националът да мине медицински пре-
гледи и ще започне в новия си клуб. 
Всичко около трансфера вече е уточ-
нено. Халфът е един от основните иг-
рачи на столичани и те се надяват да 
получат пари от трансфера, защото 
през лятото изтича договорът му. В 
него обаче има клауза, според която 
той може да напусне по всяко време 
при добро предложение.

В ал дафра Миланов ще получава 
по 60 000 евро месечно. именно за-
платата е убедила играча да напусне. 
на "Герена" той получаваше 15 000 
евро и новата му заплата е космическа 
за родните стандарти. полузащитни-
кът помогна на "сините" да спечелят 
купата на България миналия сезон, 
след като почти десет години игра в 
чужбина за Цска Москва, Грасхо-
пърс и Мол Види, а в левски възроди 

кариерата си. преди да дойде на "Ге-
рена", той над година беше без отбор. 
очаква се на негово място в състава 
на Мъри стоилов да се завърне асен 
Чандъров от септември сф.

ал дафра е създаден през 2000 
г., а в момента е последен в местна-
та про лига само с 4 т. от 12 мача. 
треньорът александър Веселинович 
е сърбин, а преди няколко години 
начело там е бил Гьоко Хаджиевски 
- бивш наставник на Цска. клубът 
вече привлече двама чужденци - Мо-
хамед райхи (нид) и Мичъл те Вреде 
(суринам).

стоилов бързо сложи край на 
трансферната сага около Бауиржан 
исламхан. "измама! лъжи!" - така 
Мъри отговори пред sports.kz, след 
като беше потърсен за коментар от-
носно спекулациите, че казахстанецът 
е в плановете му. полузащитникът в 
момента е без отбор, след като изтър-
пя наказание заради допинг, а медии-
те в родината му го спрягаха за транс-

лудогорец продава ка-
ули оливейра на южноко-
рейския Чонбук Моторс, 
който е готов да плати 2,5 
млн. евро (5 млн. лева) за 
бразилеца. сделката движи 
бившият мениджър на Чел-
си роберто ди Матео, който 
е футболен съветник на ази-
атския тим.

Чонбук Моторс иска от-
ново да триумфира в азия и 
укрепва редиците си. тимът 
остана втори миналата годи-
на, а сега амбицията е титла-
та в к-лигата и са готови да 
платят исканата сума за ка-
ули. За него преговаряше и 
панатинайкос, но парите им 
се видяха много. 

лудогорец реализира 
първия си входящ трансфер. 
"орлите" взеха от белгий-
ския антверп защитника 
диниш алмейда (пор), по-
знат в България от престоя 

си в локо пд, където има 63 
мача с 8 гола.

"Вратарят серджио падт 
подписа за още 2 години - до 
2026-а. неговото желание 

беше той да остане в лудо-
горец. Бързо се споразумя-
хме. договорът на падт е до 
30 юни 2026 г. аЗ алкмаар 
го искаха през лятото, инте-

ресът беше сериозен. пре-
отстъпваме с платен наем 
Жан карничник в Целие 
(слвн) за 1 година. почти 
сме постигнали договор-
ка за продажба на сисиньо 
(Браз). той има желание да 
се прибере при семейството 
си", обяви спортният ди-
ректор на "орлите" Георги 
караманджуков. В щаба на 
треньора анте Шимунджа 
влезе светльо дяков, чиято 
цел е "да помага за адапта-
цията на младите футболи-
сти и истинското лице на 
лудогорец".

Шампионите заминават 
днес за турция, където ще 
протече част от подготов-
ката им. В курорта Белек 
разградчани ще останат до 
4 февруари и ще изиграят 7 
контроли, първата от които 
е в събота срещу Хановер 
(Гер).

Снимкаlevski.bg

Георги Миланов направи последна 
тренировка за левски

националътщеполучаваголяма
зароднитестандартизаплатавалДафра

ферна цел на левски и дори твърдяха, 
че сделката е въпрос на часове. Мъри 
обаче няма място в отбора си за игра-
чи извън европейския съюз.

първата контрола на левски от 
подготовката в дубай ще е срещу ал 
насър. проверката обаче не е срещу 
отбора от саудитска арабия, който 
купи кристиано роналдо, а с еднои-
менния състав от дубай. срещата ще 
е в четвъртък от 16,30 часа на ст. "ал 
Мактум".

Лудогорец взима 5 млн. лева за Каули

Снимкаludogorets.com

светльо Дяков е новият помощник-треньор на лудогорец

Левски продава 
Миланов в ОАЕ
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Аоияма стартира  
с победа в Токио

Даниел Иванов-Аоияма стартира 
с победа на януарския турнир по сумо 
в Токио. Българският “маегашира-
10” събори японския си съперник със 
същия ранг Хирадоуми с техниката 
“котенаге”. Днес във II кръг Аоияма 
излиза срещу японския “маегаши-
ра-11” Чийошома. Единственият 
действащ “Йокодзуна” Терунофу-
джи отново пропуска надпреварата, 
след като претърпя операция на две-
те колена през октомври.

Смесената ни щафета  
в биатлона със слаб  
старт в Поклюка

България не успя да се представи на 
ниво в първата за сезона единична сме-
сена щафета от Световната купа по 
биатлон. Антон Синапов и Валентина 
Димитрова останаха на 22-ро място в 
Поклюка, Словения. Българите навър-
тяха четири наказателни обиколки и 
използваха 14 допълнителни патрона. Те 
завършиха на 5:53,9 мин. зад победителя 
Норвегия. Синапов използва 7 допълни-
телни патрона, за да свали всичките си 
мишени, но Димитрова влезе в наказател-
ните обиколки и България остана на по-
следно място от завършилите състави. 
Ветле Кристиансен и Ингрид Тандреволд 
донесоха победата на Норвегия с време 
38:54,1 мин. Втора се нареди Франция на 
41 сек., пред Швейцария и др.

СаЩ е първият шампион в ис-

торията на “Юнайтед къп”. амери-

канците триумфираха с 3:0 успеха в 
сблъсъка с италия. В последния мач 
Тейлър Фриц сломи Матео Беретини 
(№16) със 7:6 (4), 7:6 (6). Световният 
№9 успя да преодолее съпротивата на 
римлянина след 2 тайбрека и осигури 
трофея за отбора си в Сидни. Преди 
това милиардерската дъщеря джесика 
Пегула (№3) победи Мартина Треви-

зан (№27) с 6:4, 6:2. Заради контузия 
лоренцо Музети (№23) се отказа в 
мача с Франсис Тиафо (№19), след 
като загуби първия сет с 2:6.

Срещу Беретини Фриц бе по-ефек-

тивен на начален удар, като имаше се-

риозно превъзходство в асовете (15-7). 
Той спечели 87% от точките си на пър-

ви сервис (45/52). Мачът завърши без 
пробиви - американецът не успя да 
реализира нито една от деветте си въз-

можности, докато Беретини така и не 
стигна до брейкпойнт.

В първото издание на “Юнайтед 
къп”, който замести дългогодишния 
турнир за смесени отбори “Хопман 
къп”, участва и България. Григор ди-

митров и компания завършиха 11-и от 
18 тима, след като в групите паднаха от 
Гърция с 1:4 и биха Белгия с 3:2.

участващите 18 отбора си разпре-

делиха 16 млн. австралийски долара в 
състезанието, подгряващо за “аустре-

лиън оупън” (16-29 януари).
Първият за сезона турнир от Голе-

мия шлем бележи рекордно българско 
участие. В Мелбърн се пускат 9 наши 
тенисисти. При мъжете Григор дими-

тров, който от днес е №29 в света, за-

почва директно от основната схема. от 
квалификациите стартират димитър 
кузманов (№182) и адриан андреев 
(№191). Мико очаква дамир джумхур 

(БиХ, №177), а третата ни ракета ще 
спори с Франческо Мастрели (ит, 
№196).

При дамите Виктория Томова (№90) 
влиза в основната схема, а в пресявки-

те няма да има българка.
При юношите и девойките до 18 

г. ще играят илиян радулов, адрияно 
дженев, Йоана константинова, росица 
денчева и елизара янева.

Новак Джокович се радва с титлата от турнира в Аделаида. 
Нa финала сърбинът спаси мачбол и обърна Себастиан Корда (САЩ) 
с 6:7 (8), 7:6 (3), 6:4. Това е отличие №92 за Ноле

САЩ взеха 
първата 
„Юнайтед Къп“
Рекорднобългарскоучастие
на„АустрелиънОупън”

Алберт Попов е 15-и в Аделбоден, 
Камен Златков - 42-ри

Шифрин изравни 
Линдзи Вон

СнимкАБТА

Микаела Шифрин спечели гигантския слалом в Кранска Гора и изравни 
рекорда на Линдзи Вон по победи за Световната купа по ски

алберт Попов завърши 15-и в слалома за 
Световната купа по ски в аделбоден. Българи-

нът бе 11-и след първото спускане, но даде 22-
ро време във второто и се смъкна 15-и с общо 
време 1:51,47 мин. За софиянеца това е чет-

върто влизане в точките в четирите слалома от 
началото на сезона. Попов раздели 15-ата по-

зиция с италианците Томасо Сала и Стефано 
Грос, като и тримата останаха на 2,16 сек. от 
победителя лукас Бротен (нор). другият бъл-

гарин камен Златков завърши 42-ри в първия 
манш и не участва във втория.

Бротен бе начело след първото спускане, 
а във второто даде 16-и резултат, но спече-

ли с общо време от 1:49,31 мин. на 0,71 сек. 
втори остана сънародникът му атле лий 
Макграт, който след втория манш се изка-

чи с три места и спечели първи подиум за 
сезона. Трети остана линус Щрасер (Гер) - 
на 0,92 сек. алекс Винацер (ит) и местният 
любимец лоик Меяр поделиха четвъртата 
позиция, само на 0,01 секунда зад Щрасер в 
борбата за последното място на подиума.

Бротен си върна първата позиция в сла-

лома, в който с 250 т. води с 9 на Мануел 
Фелер (ав). Трети е Хенрик кристоферсен 
(нор) с 220 т. Попов е 15-и със 76.

В генералното класиране начело оста-

ва Марко одермат (Швейц) с 1046 т., пред 
александър омод килде (нор) - 646, крис-

тоферсен - 565, а със 76 т. Попов е 45-и. 
Белият керван остава в Швейцария, но се 

мести във Венген, където от петък до неделя 
са предвидени Супер-Г, спускане и слалом.

американката Мика-

ела Шифрин изравни ре-

корда на сънародничката 
си линдзи Вон по побе-

ди за Световната купа 
по ски при жените, след 
като записа 82-ри успех 
в кариерата. Звездата 
триумфира на гигантски 
слалом в кранска Гора, 
Словения.

Тя беше най-бърза и 
в двата манша и завър-

ши с общо време 1:52,53 
мин. (55,30 и 57,23 сек.). 
Шифрин може да по-

добри постижението на 
Вон при нова победа в 
нощния слалом утре. 
С 8 победи този сезон 
Шифрин се доближава 
до абсолютния рекорд 
на ингемар Стенмарк 
(Шв) от 86 успеха.

Вон се оттегли преди 
4 години, когато кон-

тузии сложиха край на 
стремежа й да надмине 
Стенмарк.

на пистата “Подко-

рен 3” 27-годишната 
Шифрин изпревари с 
0,77 сек. Федерика Бри-

ньоне (ит), а последна 
на подиума се качи лара 
Гут-Бехрами (Швейц) - 
на 0,97 сек.

В генералното класи-

ране Шифрин води с 1115 
т., пред Петра Влъхова 
(Слвк) - 646, уенди Хол-

денер (Швейд) - 511, и др.


